



ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ

PHOUTHEN PASAXON

ສຽງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ

ສໍານັກງານຕັ້ງຢູ່ອາຄານຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ, ໂທ: 021 840 430 email: phouthen.na@gmail.com; www.na.gov.la; app: Lao na

24-31
ກໍລະກົດ
2024
ປີທີ 13
ສະບັບທີ 979
ລາຍສິບປະດາ

ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ຕິດຕາມກວດກາ ໂຄງການລົງທຶນຂອງລັດ ຢູ່ 2 ແຂວງພາກເໜືອ



(ສພຊ) - ໃນວັນທີ 13 ແລະ 15 ກໍລະກົດ 2024 ທ່ານ ປອ. ນາງ ສຸນທອນ ໄຊຍະຈັກ ເລຂາທິການສູນກາງພັກ, ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະໄດ້ເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຢູ່ແຂວງຫຼວງນໍ້າທາ ແລະ ແຂວງຜົ້ງສາລີ ໂດຍໄດ້ດໍາເນີນກອງປະຊຸມຕິດຕາມກວດກາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການລົງທຶນຂອງລັດຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຂົງເຂດຍຸຕິທໍາ; ໃນການຢ້ຽມຢາມຄັ້ງນີ້, ທ່ານຮອງປະ

ຊົມເຊີຍ ວັນສ້າງຕັ້ງ
ສະຫະພັນແມ່ຍິງລາວ

ຄົບຮອບ 69 ປີ ຢ່າງສຸດໃຈ!
20 ກໍລະກົດ 1955 - 20 ກໍລະກົດ 2024

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 11

ເຜີຍແຜ່ກົດໝາຍການແກ້ໄຂຄໍາຮ້ອງທຸກ ຢູ່ 2 ແຂວງ



ເລຂາທິການສູນກາງພັກ, ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະໄດ້ເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຢູ່ແຂວງໄຊຍະບູລີ ແລະ ບໍ່ແກ້ວເພື່ອດໍາເນີນກອງປະກາວ ໄດ້ມີທ່ານປະທານ ແລະ ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດປະຈໍາເຂດເລືອກຕັ້ງ, ບັນດາພະແນກການ ແລະ ອົງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງ 2 ແຂວງດັ່ງກ່າວ ເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງຫຼວງຫຼາຍ. ໃນກອງປະຊຸມຢູ່ທັງ 2 ແຂວງ, ທ່ານປອ. ນາງສຸນທອນ ໄຊຍະຈັກ ໄດ້ກ່າວວ່າ: ການເຜີຍແຜ່ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄໍາຮ້ອງທຸກ ໄດ້ດໍາເນີນໄປໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ ໃຫ້ແກ່ກະຊວງ, ອົງການ ແລະ ຂະ

(ສພຊ) - ໃນວັນທີ 10 ແລະ 12 ກໍລະກົດ 2024 ທ່ານ ປອ. ນາງ ສຸນທອນ ໄຊຍະຈັກ ຊຸມເຜີຍແຜ່ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄໍາຮ້ອງທຸກ ສະບັບປັບປຸງປີ 2022; ໃນກອງປະຊຸມດັ່ງ

ກ່າວ ໄດ້ມີທ່ານປະທານ ແລະ ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດປະຈໍາເຂດເລືອກຕັ້ງ, ບັນດາພະແນກການ ແລະ ອົງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງ 2 ແຂວງດັ່ງກ່າວ ເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງຫຼວງຫຼາຍ. ໃນກອງປະຊຸມຢູ່ທັງ 2 ແຂວງ, ທ່ານປອ. ນາງສຸນທອນ ໄຊຍະຈັກ ໄດ້ກ່າວວ່າ: ການເຜີຍແຜ່ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄໍາຮ້ອງທຸກ ໄດ້ດໍາເນີນໄປໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ ໃຫ້ແກ່ກະຊວງ, ອົງການ ແລະ ຂະ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 4

ປະເມີນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດລັດຖະທໍາມະນູນ ປີ 2015 ຂົງເຂດການປົກຄອງ ແລະ ຍຸຕິທໍາ, ປກຊ-ປກສ ແລະ ການຕ່າງປະເທດ



(ສພຊ) - ກອງປະຊຸມປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດລັດຖະທໍາມະນູນ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ ສະບັບປີ 2015 ໃນຂົງເຂດການປົກຄອງ ແລະ ຍຸຕິທໍາ ຫຼື ອໍານາດລັດ (ຈຸດທີ 3) ໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນວັນທີ 11 ກໍລະກົດ ທີ່ໂຮງແຮມເມືອງແຫ່ງ, ຂົງເຂດປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ແລະ ການຕ່າງປະເທດ (ຈຸດທີ 4) ໃນວັນທີ 12 ກໍລະກົດຜ່ານມາ ທີ່ກະຊວງປ້ອງກັນປະເທດ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ສຈ. ປອ. ຈະເລີນ ເຍຍປາວເຮີ ຮອງປະທານ, ຜູ້ປະຈໍາການຄະນະກຳມະການລະດັບຊາດປັບປຸງ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 11

ສະມາຄົມມິດຕະພາບລາວ-ກໍາປູເຈຍ, ກໍາປູເຈຍ-ລາວ ພົບປະສົງຝ່າຍ



(ສພຊ) - ລະຫວ່າງວັນທີ 8-12 ກໍລະກົດ 2024 ຄະນະຜູ້ແທນສະມາຄົມມິດຕະພາບລາວ-ກໍາປູເຈຍ ຂຶ້ນສູນກາງ ນໍາໂດຍທ່ານ ຄໍາໃບ ດໍາລັດ ກໍາມະການສູນກາງພັກ, ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ, ປະທານສະມາຄົມມິດຕະພາບລາວ-ກໍາປູເຈຍ

ຂຶ້ນສູນກາງໄດ້ເຄື່ອນໄຫວຢ້ຽມຢາມ ແລະ ເຮັດວຽກຢູ່ລາຊະອານາຈັກກໍາປູເຈຍ. ການເຄື່ອນໄຫວໃນຄັ້ງນີ້, ຄະນະຜູ້ແທນສະມາຄົມມິດຕະພາບລາວ-ກໍາປູເຈຍ ໄດ້ພົບປະ ແລະ ເຮັດວຽກກັບຄະນະສະມາຄົມມິດຕະພາບ ກໍາປູເຈຍ-

ລາວ ທີ່ນະຄອນຫຼວງພະນົມເປັນເຊິ່ງສອງຝ່າຍໄດ້ຕີລາຄາຄືນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການພົວພັນຮ່ວມມືຂອງສອງສະມາຄົມ ໂດຍສະເພາະແມ່ນເນື້ອໃນໃນບົດບັນທຶກຄວາມເຂົ້າໃຈທີ່ໄດ້ລົງນາມຮ່ວມກັນໃນປີ 2022 ແລະ ປົກສາຫາລິແຜນການ, ກິດຈະກຳໃນຕໍ່ໜ້າເພື່ອເຮັດໃຫ້ການພົວພັນຮ່ວມມືລະຫວ່າງສອງສະມາຄົມມິດຕະພາບລາວ-ກໍາປູເຈຍ, ກໍາປູເຈຍ-ລາວ ມີຫຼາຍສີສັນ, ຫຼາຍຮູບແບບທັງມີປະສິດທິພາບ-ປະສິດທິຜົນດີຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ; ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ການນໍາຂຶ້ນສູງຂອງສອງປະເທດໄດ້ໄປມາຫາສູ່ກັນເປັນປົກກະຕິ, ການພົວພັນຮ່ວມມືຂອງບັນດາຂົງເຂດ, ຂະແໜງ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 11

ທ່ານ ສົມມາດ ພິລເສນາ ພົບປະເຮັດວຽກກັບຫົວໜ້າພັກໂຄເມອີໂຕະ



ປັບປຸງມະຕິການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຄາດໝາຍວຽກງານພັດທະນາຊຸມນະບົດ ແລະ ແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກ

(ສພຊ) - ກອງປະຊຸມປັບປຸງຮ່າງມະຕິກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາຄາດໝາຍຂອງວຽກງານພັດທະນາຊຸມນະບົດ ແລະ ແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກ ໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນວັນສຸກທີ 12 ກໍລະກົດ 2024 ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ



ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 4

ຮຽບຮຽງເນື້ອໃນກົດໝາຍການຕ້ານການຝອກເງິນ ແລະ ການສະໜອງທຶນໃຫ້ແກ່ການກໍ່ການຮ້າຍ



ການຝອກເງິນ ແລະ ການສະໜອງທຶນໃຫ້ແກ່ການກໍ່ການຮ້າຍ (ສະບັບປັບປຸງຕາມການປະກອບຄໍາເຫັນຂອງບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ຈະແຈ້ງ ແລະ ສອດຄ່ອງ ກໍ່ສາມາດຍົກຂຶ້ນຕື່ມເພື່ອເຮັດໃຫ້ຮ່າງກົດໝາຍມີເນື້ອໃນຄົບຖ້ວນ, ສອດຄ່ອງ, ຮັດກຸມ ແລະ ສົມບູນກ່ອນປະທານສະພາແຫ່ງຊາດຈະລົງລາຍເຊັນ.

(ສພຊ) - ກອງປະຊຸມຮຽບຮຽງເນື້ອໃນຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຕ້ານການຝອກເງິນ ແລະ ການສະໜອງທຶນໃຫ້ແກ່ການກໍ່ການຮ້າຍ (ສະບັບປັບປຸງ) ໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນວັນທີ 15-16 ກໍລະກົດຜ່ານມາທີ່ທ່າລາດແຂວງວຽງຈັນ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ພິທ. ສຸວອນ ເລືອງບຸນມີ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ); ເຂົ້າຮ່ວມມີບັນດາທ່ານປະທານ ແລະ ຮອງປະທານກຳມາທິການ ສພຊ, ທ່ານຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງຍຸຕິທຳ, ທ່ານຮອງຫົວໜ້າຫ້ອງວ່າການສຳນັກງານນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ທ່ານຮອງຜູ້ວ່າການທະນາຄານແຫ່ງສປປ ລາວ, ຄະນະທີ່ປຶກສາທາງດ້ານກົດໝາຍຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດແລະພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ທ່ານ ພິທ. ສຸວອນ ເລືອງບຸນມີ ໄດ້ມີຄໍາເຫັນກ່າວເປີດວ່າ: ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ຈະໄດ້ຮັບຄວາມສຳຄັນ ແລະ ຮຽບຮຽງເນື້ອໃນຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຕ້ານ

(ສສຊ) ໃນຕອນປາຍວັນທີ 27 ມິຖຸນາ 2024 ຈຳນວນ 8 ທ່ານ ໃນ 23 ມາດຕາ ກວມເອົາ 45 ເນື້ອໃນ, ຄະນະຮັບຜິດຊອບປັບປຸງກົດໝາຍກໍ່ໄດ້ຄົ້ນຄວ້າຝ່າຍລະນາປັບປຸງໃນເບື້ອງຕົ້ນແລ້ວ ເຊິ່ງທ່ານຮັກສາການຜູ້ວ່າການທະນາຄານແຫ່ງສປປ ລາວ ໄດ້ລາຍງານຜົນການປັບປຸງຕໍ່ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 7 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX ໃນຕອນເຊົ້າວັນທີ 01 ກໍລະກົດ 2024 ຫຼັງຈາກນັ້ນ, ສສຊ ກໍ່ໄດ້ຝ່າຍລະນາຮັບຮອງເອົາດ້ວຍຄະແນນສຽງເຫັນດີ 147 ທ່ານ ເທົ່າກັບ 96,71%; ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ, ມີບັນດາທ່ານສສຊ ໄດ້ປະກອບຄໍາເຫັນຢ່າງຫຼາກຫຼາຍ ແລະ ກົງໄປກົງມາຕໍ່ເນື້ອໃນຕ່າງໆຂອງຮ່າງກົດໝາຍສະບັບນີ້. ສະນັ້ນ, ພວກເຮົາຈະໄດ້ສຸມໃສ່ຄົ້ນຄວ້າຢ່າງເລິກເຊິ່ງ ເພື່ອເລືອກເຟັ້ນເອົາຄໍາເຫັນຂອງຜູ້ແທນມາຝ່າຍລະນາປັບປຸງໃສ່ກົດໝາຍ ແລະ ເນື້ອງຈາກເປັນການຮຽບຮຽງຄັ້ງສຸດທ້າຍ, ຖ້າເຫັນວ່າຍັງມີຈຸດໃດ, ຄໍາສັບຄໍາເວົ້າໃດ ທີ່ບໍ່ທັນ

ຈະແຈ້ງ ແລະ ສອດຄ່ອງ ກໍ່ສາມາດຍົກຂຶ້ນຕື່ມເພື່ອເຮັດໃຫ້ຮ່າງກົດໝາຍມີເນື້ອໃນຄົບຖ້ວນ, ສອດຄ່ອງ, ຮັດກຸມ ແລະ ສົມບູນກ່ອນປະທານສະພາແຫ່ງຊາດຈະລົງລາຍເຊັນ. ບັນດາຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ສຸມສະຕິປັນຍາຄົ້ນຄວ້າປະກອບຄໍາຄິດຄໍາເຫັນໃສ່ເນື້ອໃນກົດໝາຍສະບັບນີ້ ເພື່ອໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບສະພາບຄວາມເປັນຈິງ; ຮັບປະກັນໃຫ້ບັນດາຄໍາຄິດຄໍາເຫັນຂອງ ສສຊ ທີ່ໄດ້ປະກອບໃສ່ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຕ້ານການຝອກເງິນ ແລະ ການສະໜອງທຶນໃຫ້ແກ່ການກໍ່ການຮ້າຍ (ສະບັບປັບປຸງ) ທີ່ຜ່ານການຝ່າຍລະນາຮັບຮອງໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 7 ໄດ້ຮັບການຄົ້ນຄວ້າເລືອກເຟັ້ນປັບປຸງໃສ່ຮ່າງກົດໝາຍດັ່ງກ່າວ ໃຫ້ມີຄວາມຮັດກຸມ, ຈະແຈ້ງ, ສອດຄ່ອງກັບແນວທາງນະໂຍບາຍຂອງລັດ, ລັດຖະທຳມະນູນ, ກົດໝາຍອື່ນ, ສົນທິສັນຍາສາກົນທີ່ ສປປ ລາວ ເປັນພາຄີ, ແທດເໝາະກັບສະພາບການຂະຫຍາຍຕົວທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ສາມາດຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໄດ້ຢ່າງຍາວນານ.

ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານງົບປະມານຈາກມູນນີທິອາຊີ (The Asia Foundation) ໂດຍຜ່ານກອງເລຂາຄຸ້ມຄອງແຫຼ່ງທຶນຊ່ວຍເຫຼືອລ້າໃຫ້ແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດ.

(ນາງ ຕາດໍາ ຫ່ານຝ້າ)

ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງ ຮັບການເຂົ້າຢ້ຽມຂໍ້ມູນຂອງສະມາຊິກສະພາສູງອາເມລິກາ



(ສພຊ) - ຕອນປາຍວັນທີ 15 ກໍລະກົດນີ້ ທີ່ຫ້ອງຮັບແຂກສະພາແຫ່ງຊາດ, ທ່ານ ສົມມາດ ພິລເສນາ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຕ້ອນຮັບການເຂົ້າຢ້ຽມຂໍ້ມູນຂອງທ່ານ ນາງ ລັດດາ ແທມມິ ດັກເວີດ (Ladda Tammy Duckworth) ສະມາຊິກສະພາສູງລັດອິວລິນອຍ (Illinois), ສະຫະລັດອາເມລິກາ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໃນໂອກາດເດີນທາງມາຢ້ຽມຢາມ ແລະ ເຮັດວຽກຢູ່ສປປລາວລະຫວ່າງວັນທີ 14-17 ກໍລະກົດ 2024.

ໃນການຢ້ຽມຂໍ້ມູນ, ນາງ ລັດດາ ແທມມິ ດັກເວີດ ໄດ້ສະແດງຄວາມຂອບໃຈຢ່າງສູງຕໍ່ການຕ້ອນຮັບອັນອົບອຸ່ນ ແລະ ລາຍງານການປະຕິບັດໜ້າທີ່ວຽກງານຂອງຕົນໂດຍຫຍໍ້ພ້ອມທັງແຈ້ງໃຫ້ຊາບຈຸດປະສົງຂອງການມາຢ້ຽມຢາມ ແລະ ເຮັດວຽກຄັ້ງນີ້ ເພື່ອຕິດຕາມກວດກາການນໍາໃຊ້ງົບປະມານຊ່ວຍເຫຼືອຂອງສະຫະລັດອາເມລິກາ ຢູ່ສປປລາວ ຕໍ່ເສດຖະກິດ, ພະລັງງານເປັນມິດກັບສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ການພັດທະນາແບບຍືນຍົງ.

ທ່ານ ສົມມາດ ພິລເສນາ ໄດ້ສະແດງຄວາມຍິນດີຕ້ອນຮັບ ແລະ ຕິລາຄາສູງຕໍ່ການມາຢ້ຽມຢາມ ແລະ ເຮັດວຽກຄັ້ງນີ້ ເປັນການປະກອບສ່ວນເສີມສ້າງສາຍພົວພັນຮ່ວມມືອັນດີນໍາກັນ ແລະ ໄດ້ຍົກລະດັບການພົວພັນຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ ສປປລາວ - ສ.ອາເມລິກາເປັນຄູ່ຮ່ວມມືແບບກວມລວມ ໃຫ້ເປັນຮູບປະທໍາຫຼາຍຂຶ້ນ; ທັງປິຕິຍົດເປັນຢ່າງຍິ່ງທີ່ການພົວພັນຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ ໃນໄລຍະຜ່ານມາໄດ້ມີບາດກ້າວຂະຫຍາຍຕົວຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ ນັບແຕ່ໄດ້ສ້າງຕັ້ງສາຍພົວພັນການທູດຮ່ວມກັນໃນວັນທີ 10 ສິງ

ຫາ 1955 ທ່ານຍັງໄດ້ສະແດງຄວາມຂອບໃຈເປັນຢ່າງສູງຕໍ່ລັດຖະບານສະຫະລັດອາເມລິກາທີ່ໄດ້ໃຫ້ການສະໜັບສະໜູນ ສປປລາວ ພາຍໃຕ້ການເປັນຄູ່ຮ່ວມມືແບບກວມລວມ ລາວ-ອາເມລິກາ ໃນຂະແໜງການຕ່າງໆ ເຊັ່ນ: ການແກ້ໄຂບັນຫາຕົກຄ້າງຈາກສົງຄາມ (ເກັບກູ້ລະເບີດຍັງບໍ່ທັນແຕກ - UXO, ຊອກຄົ້ນສິ່ງເສດເຫຼືອບາງສົງຄາມ-MIA), ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ ແລະ ປາບປາມຢາເສບຕິດ, ດ້ານເສດຖະກິດ-ການຄ້າ, ສາທາລະນະສຸກ, ສຶກສາ, ພະລັງງານ, ກະສິກໍາ, ວັດທະນະທໍາ-ສັງຄົມ ແລະ ອື່ນໆ. ການສະໜັບສະໜູນ ແລະ ຊ່ວຍເຫຼືອຂອງອາເມລິກາ ເປັນການປະກອບສ່ວນອັນສໍາຄັນໃຫ້ແກ່ການພັດທະນາຢູ່ສປປລາວ ກໍຄືການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ການບັນລຸເປົ້າໝາຍການພັດທະນາແບບຍືນຍົງ (SDGs) ລວມທັງປະກອບສ່ວນໃນການສະກັດກັ້ນຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19; ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການຮ່ວມມືຕ່າງໆໃນໄລຍະຜ່ານມາ ເຫັນວ່າມີປະສິດທິພາບ, ປະສິດທິຜົນກໍຄືສາມາດບັນລຸໄດ້ຕາມເປົ້າໝາຍ ໂດຍຜ່ານອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນຕ່າງໆ.

ສໍາລັບການພົວພັນຮ່ວມມືລະຫວ່າງສອງອົງການນິຕິບັນຍັດຂອງສອງປະເທດ ແມ່ນມີການພົວພັນຮ່ວມມືອັນດີນໍາກັນ; ໃນໄລຍະ 5 ປີຜ່ານມາ ໄດ້ມີຄະນະຜູ້ແທນລະດັບກໍາມາທິການຂອງລັດຖະສະພາອາເມລິກາຢ້ຽມຢາມຢ່າງເປັນທາງການຢູ່ສປປລາວ 2 ຄະນະ, ຝ່າຍລາວແມ່ນທ່ານ ສັນຍາ ປະເສີດ ປະທານກໍາມາທິການການຕ່າງປະເທດຢ້ຽມຢາມ ແລະ ທັດສະນະ

ສຶກສາຢູ່ສ.ອາເມລິກາໃນເດືອນກໍລະກົດ 2023 ເຊິ່ງຖືວ່າເປັນບາດກ້າວໃໝ່ແຫ່ງການພົວພັນຮ່ວມມື; ສໍາລັບການພົວພັນຮ່ວມມືໃນເວທີລັດຖະສະພາພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ ກໍມີການພົວພັນປະສານງານກັນ ເປັນຕົ້ນໃນເວທີລັດຖະສະພາອາຊີ-ປາຊີຟິກ (APPF), ສະມັດຊາລັດຖະສະພາລະຫວ່າງຊາດອາຊຽນ (AIPA) ແລະ ອື່ນໆ.

ສໍາລັບການພົວພັນຮ່ວມມືລະຫວ່າງສອງອົງການນິຕິບັນຍັດໃນຕໍ່ໜ້າ, ທ່ານຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ສະເໜີສືບຕໍ່ການແລກປ່ຽນຄະນະຜູ້ແທນຂັ້ນສູງ, ກໍາມາທິການ, ຄະນະເລຂາທິການ, ຄະນະມິດຕະພາບລັດຖະສະພາ ແລະ ວິຊາການຮ່ວມກັນ ຕິດພັນກັບການແລກປ່ຽນຂໍ້ມູນ ແລະ ບົດຮຽນປະສົບການກ່ຽວກັບການປະຕິບັດພາລະບົດບາດດ້ານນິຕິບັນຍັດ; ສະໜັບສະໜູນ ແລະ ຊ່ວຍເຫຼືອພາຍໃຕ້ໂຄງການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ຫຼື ສະເຕັບສ໌ (STEPS) ທີ່ພວມຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຮ່ວມກັບສະພາແຫ່ງຊາດລາວ; ຊຸກຍູ້ການພົວພັນຮ່ວມມືໃນເວທີລັດຖະສະພາພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ ໂດຍສະເພາະໃນປີນີ້ ສປປລາວ ເປັນປະທານອາຊຽນ ແລະ ສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ເປັນປະທານໄອປາ ແລະ ຈະຈັດກອງປະຊຸມສະມັດຊາໃຫຍ່ລັດຖະສະພາລະຫວ່າງຊາດອາຊຽນ ຄັ້ງທີ 45 (AIPA-45) ໃນວັນທີ 17-23 ຕຸລາ 2024 ແລະ ຫວັງຢ່າງຍິ່ງວ່າ ສະຫະລັດອາເມລິກາ ຈະໃຫ້ການສະໜັບສະໜູນໂດຍສິ່ງຄະນະເຂົ້າຮ່ວມໃນນາມລັດຖະສະພາສັງເກດການ. (ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)

ສໍາມະນາການກະກຽມເນື້ອໃນກອງປະຊຸມໄອປາ



(ສພຊ) - ກອງປະຊຸມສໍາມະນາແລກປ່ຽນຄໍາຄິດເຫັນ, ບົດຮຽນທີ່ດີກ່ຽວກັບການຮ່າງມະຕິ, ບົດສະເໜີຂອບເນື້ອໃນ ແລະ ເນື້ອໃນອື່ນໆ ໃຫ້ແກ່ການກະກຽມເປັນເຈົ້າພາບຈັດກອງປະຊຸມສະມັດຊາໃຫຍ່ລັດຖະສະພາລະຫວ່າງຊາດອາຊຽນ ຫຼື ໄອປາ (AIPA) ຄັ້ງທີ 45 ໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນວັນທີ 11 ກໍລະກົດຜ່ານມາ ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານຈັນທະວົງ ແສນອາມາດມິນຕີ ຮອງປະທານກໍາມາທິການການຕ່າງປະເທດ; ເຂົ້າຮ່ວມມີບັນດາທ່ານຄະນະກົມ, ຄະນະພະແນກ ແລະ ພະນັກງານທີ່ກ່ຽວຂ້ອງພາຍໃນ ສພຊ.

ທ່ານ ຈັນທະວົງ ແສນອາມາດມິນຕີ ໄດ້ມີຄໍາເຫັນກ່າວເປີດວ່າ: ຈຸດປະສົງຂອງກອງປະຊຸມ ແມ່ນເພື່ອແລກປ່ຽນບົດຮຽນການກະກຽມບັນດາເນື້ອໃນກອງປະຊຸມໄອປາ ໂດຍສະເພາະແມ່ນການຮ່າງມະຕິ, ບົດ

ທ່ານ ຈັນທະວົງ ແສນອາມາດມິນຕີ ໄດ້ມີຄໍາເຫັນກ່າວເປີດວ່າ: ຈຸດປະສົງຂອງກອງປະຊຸມ ແມ່ນເພື່ອແລກປ່ຽນບົດຮຽນການກະກຽມບັນດາເນື້ອໃນກອງປະຊຸມໄອປາ ໂດຍສະເພາະແມ່ນການຮ່າງມະຕິ, ບົດ

ເຝິກອົບຮົມການປະເມີນຜົນກະທົບຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມ, ສັງຄົມ ແລະ ທຳມະຊາດ ຕິດພັນກັບການພັດທະນາໂຄງການ



(ສພຊ) - ກອງປະຊຸມ

ເຝິກອົບຮົມສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ທີ່ເປັນກຳມະການຂອງກຳມາທິການເສດຖະກິດ, ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ (ກສຕສ), ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສສຂ) ໃນຂົງເຂດເສດຖະກິດແລະວິຊາການຊ່ວຍວຽກຂອງກຳມາທິການກສຕສ, ເສນາທິການຊ່ວຍວຽກຂອງຄະນະກຳມະການເສດຖະກິດ, ແຜນການ ແລະ ການເງິນຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) 7 ແຂວງ: ບໍລິຄໍາໄຊ, ຄຳມ່ວນ, ສະຫວັນນະເຂດ, ສາລະວັນ, ເຊກອງ, ຈຳປາສັກແລະອັດຕະປື ໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນວັນທີ 15-16 ກໍລະກົດ 2024 ທີ່ເມືອງປາກຊອງ ແຂວງຈຳປາສັກ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານນາງ ປິງຄຳ ລາຊະສີມາ, ປະທານກຳມາທິການເສດຖະກິດ, ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ; ເຂົ້າຮ່ວມມີປະທານ ແລະ ຮອງປະທານ ສພຂ ຈຳປາສັກ, ຄະນະຮັບຜິດຊອບແລະພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ຈຸດປະສົງຂອງການເຝິກອົບຮົມ ແມ່ນເພື່ອສ້າງຄວາມຮັບຮູ້ ແລະ ຄວາມເຂົ້າໃຈຕໍ່ວຽກງານການປະເມີນຜົນກະທົບທາງດ້ານສິ່ງແວດລ້ອມ, ສັງຄົມ ແລະ ທຳມະຊາດ ໃຫ້ແກ່ສະມາຊິກສະພາ ແລະ ວິຊາການ ໃນການຄົ້ນຄວ້າວິເຄາະ, ວິໄຈແລະສັງລວມບັນຫາຕ່າງໆໃຫ້ແກ່ຄະນະປະຈຳ

ສະພາແຫ່ງຊາດ (ຄປຈສພຊ) ແລະ ສພຂ; ແລກປ່ຽນບົດຮຽນ, ຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານການປະເມີນຜົນກະທົບທາງດ້ານສິ່ງ

ແວດລ້ອມ, ສັງຄົມ ແລະ ທຳມະຊາດ ຂອງບັນດາໂຄງການລົງທຶນທັງເປັນການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງທາງດ້ານວິຊາການໃຫ້ແກ່ພະນັກງານຂອງສພຊ ແລະ ສພຂ.

ໃນການກ່າວເປີດກອງປະຊຸມ, ທ່ານ ນາງ ປິງຄຳ ລາຊະສີມາ ໄດ້ມີຄຳເຫັນວ່າ: ຕະຫຼອດໄລຍະຜ່ານມາ ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຖືກສຳຄັນວຽກງານຍົກສູງຂີດຄວາມສາມາດໃຫ້ແກ່ສະມາຊິກສະພາ ແລະ ວິຊາການທີ່ເປັນເສນາທິການໃຫ້ ສພຊ ແລະ ສພຂ ໂດຍມີການຊຸກຍູ້, ສົ່ງເສີມ ແລະ ອຳນວຍຄວາມສະດວກໃຫ້ແກ່ວຽກງານຍົກສູງສ້າງຄວາມສາມາດໃຫ້ໄດ້ຮັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ ແນໃສ່ຮັບປະກັນການປະຕິບັດພາລະບົດບາດຂອງສສຊ ແລະ ສສຂ ກໍຄືຂອງສພຊ ແລະ ສພຂ ໃຫ້ມີປະສິດທິພາບ ແລະ ມີປະສິດທິຜົນສູງຂຶ້ນເລື້ອຍໆ ໂດຍສະເພາະການສ້າງ, ປັບປຸງກົດໝາຍ, ນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ (ດ້ານນິຕິບັນຍັດ), ການຕົກລົງບັນຫາສຳຄັນຜື່ນຖານຂອງປະເທດຊາດ ແລະ ຂອງທ້ອງຖິ່ນ, ການຕິດຕາມກວດກາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດລັດຖະທຳມະນູນ, ກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ ຂອງບັນດາອົງການຈັດຕັ້ງລັດຂັ້ນຕ່າງໆຜ່ານ ສພຊ ແລະ ສພຂ; ດ້ວຍເຫດນີ້, ຈຶ່ງມີຄວາມຈຳເປັນຕ້ອງໄດ້ເຝິກອົບຮົມຍົກສູງສ້າງຂີດຄວາມສາມາດ ແລະ

ຄວາມຮັບຮູ້ທາງດ້ານວິຊາການສະເພາະດ້ານໃຫ້ແກ່ສະມາຊິກສະພາແລະວິຊາການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງໃຫ້ເລິກເຊິ່ງ ແລະ ກວ້າງຂວາງ.

ໃນກອງປະຊຸມ ທ່ານຄຳມ່ວນ ຊິມສີຫາປັນຍາ ຮອງປະທານກຳມາທິການ ກສຕສ ໄດ້ເຜີຍແຜ່ມະຕິຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດວ່າດ້ວຍຂັ້ນຕອນການພິຈາລະນາແຜນພັດທະນາພະລັງງານໄຟຟ້າ ແລະ ແຮ່ທາດແຫ່ງຊາດ, ໂຄງການສຳປະທານພັດທະນາໄຟຟ້າ, ບໍ່ແຮ່ ແລະ ໂຄງລ່າງຜື່ນຖານ ສະບັບເລກທີ02/ຄປຈ, ລົງວັນທີ06/01/2022 ແລະຮັບຟັງການສະເໜີບົດຈາກຜູ້ຕາງໜ້າຂອງກະຊວງຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ໃນຫົວຂໍ້ 1). ຂັ້ນຕອນແລະການປະເມີນລາຄາທີ່ດິນ; 2). ຂັ້ນຕອນແລະວິທີການຄົ້ນຄວ້າກ່ຽວກັບການປະເມີນຜົນກະທົບຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມ, ສັງຄົມ ແລະ ທຳມະຊາດ ທີ່ຕິດພັນກັບການພັດທະນາໂຄງການ ເຊັ່ນ: ໂຄງການພະລັງງານໄຟຟ້າ, ໂຄງການຂຸດຄົ້ນແຮ່ທາດ ແລະ ການພັດທະນາໂຄງລ່າງຜື່ນຖານ; 3). ຂັ້ນຕອນແລະວິທີການຄົ້ນຄວ້າລາຄາຫົວໜ່ວຍຊົດເຊີຍຕໍ່ຜົນກະທົບຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມ, ສັງຄົມ ແລະ ທຳມະຊາດ. ຈາກນັ້ນ, ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ສຸມໃສ່ຄຳຄວາມ, ປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນ ແລະ ສິນທະນາແລກປ່ຽນບົດຮຽນເຊິ່ງກັນແລະກັນຢ່າງກົງໄປກົງມາ.

ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານງົບປະມານຈາກໂຄງການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງຫຼືສະເຕັບສ (STEPS) ໂດຍຜ່ານກອງເລຂາຄຸ້ມຄອງແຫຼ່ງທຶນຊ່ວຍເຫຼືອລ້າໃຫ້ແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດ.

(ນາງ ກິງໃຈ ແສງອຳພັນ)

ສຳມະນາ... (ຕໍ່ຈາກໜ້າ 2)

ສະເໜີຂອບເນື້ອໃນ, ບົດປະກອບຄຳອະທິບາຍໃສ່ຮ່າງມະຕິ, ການກະກຽມຄວາມພ້ອມປົນອ້ອມວຽກງານສອງຝ່າຍ ແລະ ເນື້ອໃນອື່ນໆ ເຊິ່ງຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມສຳມະນາຄັ້ງນີ້ ລ້ວນແຕ່ແມ່ນຜູ້ທີ່ເຮັດວຽກຕົວຈິງ, ເປັນເສນາທິການໃຫ້ແກ່ການນຳໃນການກະກຽມເນື້ອໃນກອງປະຊຸມໄອປາ

ແລະກອງປະຊຸມປົນອ້ອມຕ່າງໆ ເຊິ່ງເປັນໂອກາດທີ່ດີ ແລະ ເປັນເວທີປຶກສາຫາລື, ແລກປ່ຽນຄຳຄິດຄຳເຫັນ ແລະ ສິນທະນາຢ່າງກົງໄປກົງມາ.

ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ຮັບຟັງການສະເໜີບົດການກະກຽມເປັນເຈົ້າພາບກອງປະຊຸມໄອປາຄັ້ງທີ 45; ການກະກຽມເນື້ອໃນຮ່າງມະຕິຂອງກອງປະຊຸມກຳມາທິການວຽກງານເສດຖະກິດ, ກຳມາ

ທິການວຽກງານສັງຄົມ. ຈາກນັ້ນ, ກໍມີການສິນທະນາຖາມ-ຕອບລະຫວ່າງວິທະຍາກອນກັບສຳມະນາກອນ ຕໍ່ບັນດາຫົວຂໍ້ທີ່ຕົນເອງສົນໃຈ ເພື່ອກຳໄດ້ແລະເຂົ້າໃຈຕໍ່ກັບຮ່າງມະຕິ, ບົດສະເໜີຂອບເນື້ອໃນ, ບົດປະກອບຄຳອະທິບາຍເນື້ອໃນຮ່າງມະຕິ ແລະ ການກະກຽມຄວາມພ້ອມປົນອ້ອມວຽກງານສອງຝ່າຍ.

(ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)

ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຄັ້ງທີ I ສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານ ກວທສ



(ສພຊ) - ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ສະມາຊິກແມ່ຍິງ ຄັ້ງທີ I ຂອງສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານກຳມາທິການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ (ກວທສ) ໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນຕອນເຊົ້າວັນທີ 10 ກໍລະກົດຜ່ານມາ ທີ່ຫ້ອງຖະແຫຼງຂ່າວຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) ໂດຍການເປັນປະທານຮ່ວມຂອງສະຫາຍ ນາງ ທຸມມາລີ ວົງພະຈັນ ກຳມະການຄະນະບໍລິຫານງານພັກສະພາແຫ່ງຊາດ, ເລຂາຫົວໜ້າພັກຮາກຖານກຳມາທິການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ, ສະຫາຍ ນາງ ມະນີວັນ ເຍຍປາວເຮີ ຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງສະຫະພັນແມ່ຍິງລາວ, ປະທານສະຫາຍ ນາງ ມະນີວັນ ລິດສິມພານ ຫົວໜ້າໜ່ວຍແມ່ຍິງຮາກຖານກຳມາທິການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ.

ຜູ້ແທນກອງປະຊຸມ ໄດ້ຄົ້ນຄວ້າ, ປະກອບຄຳເຫັນຢ່າງເລິກເຊິ່ງ ແລະ ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານການເມືອງຂອງໜ່ວຍແມ່ຍິງຮາກຖານກຳມາທິການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ໂດຍໄດ້ຕີລາຄາສູງຕໍ່ໜ້າທີ່ໜ່ວຍແມ່ຍິງຮາກຖານຍາດມາໄດ້ຕະຫຼອດໄລຍະປີ 2018-2024 ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ V ຂອງສະຫະພັນແມ່ຍິງສະພາແຫ່ງຊາດ, ມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ສະມາຊິກພັກ ຄັ້ງທີ III ຂອງໜ່ວຍພັກຮາກຖານກຳມາທິການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມເຊິ່ງເປັນການສ້າງຜື່ນຖານໃຫ້ແກ່ການສືບຕໍ່ຍົກລະດັບໃຫ້ສູງຂຶ້ນໃນຊຸມປີຕໍ່ໜ້າທັງປະກອບສ່ວນສຳຄັນເຂົ້າໃນການເຮັດສຳເລັດໜ້າທີ່ການເມືອງໃນການປະຕິບັດວຽກງານເປັນເສນາທິການໃຫ້ແກ່ໜ່ວຍພັກຮາກຖານແລະກວທສ ໄດ້ໂດຍຜື່ນຖານ; ພ້ອມກັນນັ້ນ, ກໍຍັງໄດ້ຊີ້ໃຫ້ເຫັນບັນຫາຄົງຄ້າງຕົ້ນຕໍ, ສາເຫດທີ່ຜິດໃຫ້ມີຈຸດອ່ອນແລະຖອດຖອນໄດ້ບົດຮຽນຈຳນວນໜຶ່ງ ເພື່ອສືບຕໍ່ເສີມຂະຫຍາຍດ້ານດີ, ປັບປຸງຈຸດອ່ອນຄົງຄ້າງ ແລະ ກຳນົດທິດທາງ, ຄາດໝາຍສູງຊືນຈຳນວນໜຶ່ງ

ແຕ່ປີ 2024-2029 ເພື່ອສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໜັກແໜ້ນດ້ານການເມືອງ-ແນວຄິດ, ການປັບປຸງການຈັດຕັ້ງຂອງສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານ, ວຽກງານກຳສ້າງພະນັກງານເພດຍິງ, ການໃຫ້ຄຳປຶກສາປຶກສາປ້ອງສິດຜົນປະໂຫຍດແມ່ຍິງ-ເດັກນ້ອຍ, ສົ່ງເສີມຄວາມກ້າວໜ້າແມ່ຍິງແລະຄວາມສະໜິພາບຍິງ-ຊາຍ, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຄຳຂວັນ ແລະ ຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 3 ດີ ຂອງສູນກາງສະຫະພັນແມ່ຍິງລາວ, ປັບປຸງຄຸນນະພາບການເປັນເສນາທິການໃນການປະຕິບັດ3ພາລະບົດບາດຂອງກຳມາທິການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ໃຫ້ມີຄວາມໜັກແໜ້ນ.

ເພື່ອຮັບປະກັນບັນດາຄາດໝາຍທີ່ວາງອອກ ໄດ້ຮັບການຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍເຂົ້າສູ່ຕົວຈິງນັ້ນ, ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຮອງເອົາທິດທາງແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານໄລຍະປີ 2024-2029 ໂດຍມອບໃຫ້ຄະນະສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານ ແລະ ສະມາຊິກ ແມ່ຍິງພາຍໃນຮາກຖານ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດລະອຽດໃນແຕ່ລະປີ ແລະ ມີການປະສານສົມທົບຢ່າງກົມກຽວກັນລະຫວ່າງອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊືນທີ່ຂຶ້ນກັບໜ່ວຍພັກຮາກຖານໃຫ້ປາກົດຜົນເປັນຈິງ; ກອງປະຊຸມຍັງໄດ້ຮັບຟັງບົດສຳຫຼວດການນຳພາລວມຂອງຄະນະໜ່ວຍແມ່ຍິງຮາກຖານກຳມາທິການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມແລະຕີລາຄາສູງຕໍ່ການນຳພາ ເຖິງວ່າໃນໄລຍະຜ່ານມາມີຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ ແລະ ມີຫຼາຍດ້ານບໍ່ເອື້ອອຳນວຍ ແຕ່ກໍໄດ້ຍົກສູງຄວາມຮັບຜິດຊອບ, ມີຄວາມພະຍາຍາມແລະເປັນເຈົ້າການນຳພາ-ຊີ້ນຳ ການເຄື່ອນໄຫວຂອງໜ່ວຍແມ່ຍິງຮາກຖານ ໄດ້ຮັບຜົນສຳເລັດເປັນຢ່າງດີ.

ຜູ້ແທນກອງປະຊຸມ 10 ສະຫາຍ ໄດ້ໃຊ້ສິດປະຊາທິປະໄຕປ່ອນບັດຄັດເລືອກເອົາຄະນະສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານຊຸດໃໝ່ ບົນຜືນຖານຫຼັກການລວມສູນປະຊາທິປະໄຕແລະຖືກຕ້ອງສອດຄ່ອງກັບມາດຕະຖານແລະເງື່ອນໄຂທີ່ກຳນົດໄວ້ ເຊິ່ງມີຜູ້

ອອກສະໜັກຮັບເລືອກຕັ້ງ5ສະຫາຍ, ເລືອກເອົາ 3 ສະຫາຍ; ກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລືກຂອງຄະນະສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານກຳມາທິການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ຊຸດທີ I ໄດ້ເປັນເອກະພາບເລືອກເອົາສະຫາຍນາງມະນີວັນລິດສິມພານເປັນປະທານ, ສະຫາຍ ນາງ ມະນີວັນ ລໍເປຍຢາວ ເປັນຮອງປະທານ ທັງເປັນປະທານກວດກາ, ສະຫາຍ ນາງ ມິວຢາງ ຢາງ ເປັນຄະນະ.

ສະຫາຍ ນາງ ທຸມມາລີ ວົງພະຈັນ ໄດ້ສະແດງຄວາມຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍ ແລະ ຕີລາຄາສູງຕໍ່ຜົນງານການເຄື່ອນໄຫວ, ການສ້າງຂະບວນການຕ່າງໆ ທີ່ບັນດາສະຫາຍສະມາຊິກແມ່ຍິງໄດ້ຕັ້ງໜ້າປະກອບສ່ວນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໜ້າທີ່ວຽກງານໃນໄລຍະຜ່ານມາ. ພ້ອມກັນນີ້, ສະຫາຍຍັງໄດ້ເນັ້ນໜັກ ແລະ ໃຫ້ທິດຊີ້ນຳຕໍ່ສະມາຊິກແມ່ຍິງ ຕ້ອງໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ບຸກບືນ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໜ້າທີ່ການເມືອງເພີ່ມຕື່ມບາງບັນຫາ ໂດຍເອົາໃຈໃສ່ເຕົ້າໂຮມຄວາມສາມັກຄີ, ດຳເນີນຊີວິດການເມືອງເປັນປະຈຳ ໂດຍຖືເອົາການດຳເນີນຕີຊຶມຕົນເອງ, ຕີຊຶມເຊິ່ງກັນແລະກັນ ເປັນປັດໄຈສຳຄັນ, ປະຕິບັດຫຼັກການລວມສູນປະຊາທິປະໄຕ, ນຳພາເປັນໝູ່ຄະນະ, ມີການແບ່ງງານ, ແບ່ງຄວາມຮັບຜິດຊອບໃຫ້ບຸກຄົນຢ່າງຈະແຈ້ງ; ຕັ້ງໜ້າເຄື່ອນໄຫວປະຕິບັດຂໍ້ແຂ່ງຂັນ3ດີຂອງແມ່ຍິງລາວ ໂດຍຕິດພັນກັບຂໍ້ແຂ່ງຂັນ "ຮັກຊາດ ແລະ ພັດທະນາ" ເຊິ່ງເປັນຜືນຖານປັດໄຈສຳຄັນ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານ ສາມາດຍາດໄດ້ ຜົນງານທີ່ດີເດັ່ນຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ; ພ້ອມນັ້ນ, ກໍຕ້ອງເອົາໃຈໃສ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເນື້ອໃນຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 3 ດີຂອງແມ່ຍິງ ໃຫ້ເປັນຂະບວນຜົດຜືນ, ຊີ້ນຳ-ນຳພາສະມາຊິກແມ່ຍິງ ເຮັດລ້ອນໜ້າທີ່ເປັນເສນາທິການໃຫ້ການນຳກໍຄືກຳມາທິການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມໃນຕໍ່ໜ້າໃຫ້ມີໜ້າຜົນອັນຈົບງາມ.

(ນາງ ໄຊໂສພານອນ ມິ່ງມຸງຄຸນ)

ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຄັ້ງທີ II ສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານ ກກໝ



(ສພຊ) - ກອງປະຊຸມ ໃຫຍ່ຄັ້ງທີ II ຂອງສະຫະພັນແມ່ ຍິງຮາກຖານກຳມາທິການກົດ ໝາຍ (ກກໝ) ໂດຍການເປັນ ປະທານຮ່ວມຂອງສະຫາຍ ອຳ ໄພ ຈິດມານິນ ກຳມະການຄະ ນະບໍລິຫານງານພັກສະພາແຫ່ງ ຊາດ, ຮອງເລຂາໜ່ວຍພັກຮາກ ຖານກຳມາທິການກົດໝາຍ, ສະ ຫາຍ ນາງ ກິ່ງນະຄອນ ຈັນທະ ກຸມມານ ກຳມະການຄະນະບໍລິ ຫານງານສະຫະພັນແມ່ຍິງສະພາ ແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) ແລະສະຫາຍ ນາງ ຖະໜອມຈິດ ໂຄດພູທອນ ຫົວໜ້າໜ່ວຍແມ່ຍິງຮາກຖານ ກຳມາທິການກົດໝາຍ ໄດ້ຈັດ ຂຶ້ນໃນຕອນບ່າຍວັນທີ 12 ກໍ ລະກົດ 2024 ທີ່ຫ້ອງຖະແຫຼງ ຂ່າວຂອງສພຊເຊິ່ງມີບັນດາສະ ຫາຍຕາງໜ້າສະຫະພັນ ແລະ ໜ່ວຍແມ່ຍິງຮາກຖານພາຍໃນ ສພຊ, ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ ຮາກຖານ ກກໝ ເຂົ້າຮ່ວມ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ພ້ອມກັນ ຄົ້ນຄວ້າ, ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບ ຮອງເອົາບົດລາຍງານການເມືອງ, ທິດທາງຄາດໝາຍສູ້ຊົນແຕ່ລະ ດ້ານ ແລະ ບົດສຳຫຼວດການນຳ ພາລວມຂອງຄະນະໜ່ວຍແມ່ຍິງ ຮາກຖານກຳມາທິການກົດໝາຍ ຊຸດເກົ່າ ໃນນັ້ນ, ໄດ້ຕີລາຄາດ້ານ

ດີ, ດ້ານອ່ອນ, ຂໍ້ຄົງຄ້າງ, ສາ ເຫດ, ບາງບົດຮຽນທີ່ຖອດຖອນ ໄດ້ ໃນການຊີ້ນຳ-ນຳພາ ແລະ ການ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານ ໄລຍະຜ່ານມາ(2018-2024) ເພື່ອຮັບປະກັນໃຫ້ການເຄື່ອນ ໄຫວວຽກງານຂອງຄະນະສະຫະ ພັນແມ່ຍິງຮາກຖານຊຸດໃໝ່ ດີ ຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ; ພ້ອມນີ້, ຍັງໄດ້ ຮັບຮອງເອົາທິດທາງແຜນການ ນັບແຕ່ປີ 2024-2030 ແລະ ມາດຕະການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃນ ຕໍ່ໜ້າ.

ຜູ້ແທນກອງປະຊຸມໄດ້ ພ້ອມກັນໃຊ້ສິດປະຊາທິປະໄຕ ປ່ອນບັດຄັດເລືອກເອົາຄະນະສະ ຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານຊຸດໃໝ່ ບົນພື້ນຖານຫຼັກການລວມສູນ ປະຊາທິປະໄຕ, ຖືກຕ້ອງສອດ ຄ່ອງກັບມາດຕະຖານແລະເງື່ອນ ໄຂທີ່ກຳນົດໄວ້ເຊິ່ງມີຜູ້ສະໝັກ 5 ສະຫາຍ, ເລືອກໄດ້ 3 ສະຫາຍ; ກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລືກຂອງ ຄະນະສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານ ກຳມາທິການກົດໝາຍຊຸດທີ II ໄດ້ເປັນເອກະພາບເລືອກເອົາສະ ຫາຍ ນາງ ຖະໜອມຈິດ ໂຄດ ພູທອນ ເປັນປະທານ, ສະຫາຍ ນາງ ອະພິສອນ ພິງສາ ເປັນຮອງ ປະທານ ທັງເປັນປະທານກວດ ກາ ແລະ ສະຫາຍ ນາງ ຄຳຜາຍ

ທຳມະວົງ ເປັນຄະນະ. ກອງປະຊຸມໄດ້ຝັງການ ໂອ້ລົມ ແລະ ທິດຊີ້ນຳຂອງສະ ຫາຍ ອຳໄພ ຈິດມານິນ ເຊິ່ງໄດ້ ຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍແລະຕີລາຄາສູງ ຕໍ່ຜົນງານການເຄື່ອນໄຫວແລະ ການສ້າງຂະບວນການຕ່າງໆທີ່ ບັນດາສະຫາຍສະມາຊິກແມ່ຍິງ ໄດ້ຕັ້ງໜ້າປະກອບສ່ວນຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດໜ້າທີ່ວຽກງານໃນໄລ ຍະຜ່ານມາ. ພ້ອມກັນນີ້, ກໍໄດ້ ເນັ້ນໜັກຕໍ່ສະມາຊິກແມ່ຍິງເອົາ ໃຈໃສ່ເຕົ້າໂຮມຄວາມສາມັກຄີ, ເຂົ້າຮ່ວມຂະບວນການຂອງອົງ ການຈັດຕັ້ງຢ່າງເປັນເຈົ້າການ; ດຳເນີນຊີວິດການເມືອງເປັນປະ ຈຳ ໂດຍຖືເອົາການຕຳນິຕິຊົມ ຕົນເອງ, ຕິຊົມເຊິ່ງກັນແລະກັນ ເປັນປັດໄຈສຳຄັນ; ຕັ້ງໜ້າເຄື່ອນ ໄຫວປະຕິບັດຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 3 ດີ ຂອງແມ່ຍິງລາວ ໂດຍຕິດພັນ ກັບຂໍ້ແຂ່ງຂັນ "ຮັກຊາດ ແລະ ພັດທະນາ" ໃຫ້ເປັນຂະບວນຜົດ ພື້ນ. ນອກຈາກນີ້, ຍັງຍຳຕົ້ມ ໃຫ້ຄະນະສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກ ຖານຊຸດໃໝ່ ຈົ່ງເສີມຂະຫຍາຍ ດ້ານດີແລະຜົນຂະຫຍາຍມະຕິ, ຄຳສັ່ງຂອງຂັ້ນເທິງໃຫ້ມີປະສິດ ທິຜົນ.

(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ) ຊົນສາມາດເຂົ້າເຖິງຂະບວນການ ຍຸຕິທຳຫຼາຍຂຶ້ນ; ສິດ ແລະ ຜົນ ປະໂຫຍດຂອງບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກ ຄົນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງ ໄດ້ຮັບ ການປົກປ້ອງຕາມລັດຖະທຳມະ ນຸນ ແລະ ກົດໝາຍ ອັນເປັນ ການປະກອບສ່ວນເຮັດໃຫ້ສິ່ງ ຄົມມີຄວາມສະຫງົບ ແລະ ເປັນ ລະບຽບຮຽບຮ້ອຍໂດຍພື້ນຖານ. ນອກຈາກນັ້ນ, ຍັງໄດ້ ມອບປຶ້ມກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການ ແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງທຸກ, ແຜ່ນພັບ ແລະ ໂປສເຕີ ກ່ຽວກັບການຮັບ ແລະ ພິຈາລະນາຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມ ເປັນທຳຈຳນວນໜຶ່ງໃຫ້ແກ່ສະ ພາປະຊາຊົນແຂວງ, ເມືອງແລະ ບ້ານເພື່ອເອົາໄປນຳໃຊ້ເປັນປ່ອນ ອົງໃນການປະຕິບັດວຽກງານ

ເຜີຍແຜ່ກົດໝາຍ...
(ຕໍ່ຈາກໜ້າ 1)

ແຫຼ່ງການຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນ ໂດຍສະ ເພາະແມ່ນອົງການຈັດຕັ້ງລັດ ແລະ ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ ທີ່ຮັບຜິດຊອບວຽກງານການແກ້ ໄຂຄຳຮ້ອງທຸກ, ເຜີຍແຜ່ໃຫ້ພໍ່ ແມ່ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ ໄດ້ຮັບ ຮູ້ ແລະ ເຂົ້າໃຈຕໍ່ເນື້ອໃນກົດ ໝາຍດັ່ງກ່າວ ເປັນຕົ້ນ: ຄວາມ ໝາຍແລະປະເພດຂອງຄຳຮ້ອງ ທຸກ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່, ຂັ້ນຕອນ ແລະ ວິທີການແກ້ໄຂ, ຄວາມ ຮັບຜິດຊອບຂອງອົງການທີ່ແກ້ ໄຂຄຳຮ້ອງທຸກໃນແຕ່ລະປະເພດ ຄື: ຄຳສະເໜີ, ຄຳຮ້ອງຟ້ອງແລະ

ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຄັ້ງທີ II ສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານ ກຜງສ



(ສພຊ) - ກອງປະຊຸມ ໃຫຍ່ຄັ້ງທີ II ຂອງສະຫະພັນ ແມ່ຍິງຮາກຖານກຳມາທິການ ແຜນການ, ການເງິນ ແລະ ການ ກວດສອບ (ກຜງສ) ໄດ້ຈັດຂຶ້ນ ເມື່ອວັນທີ 12 ກໍລະກົດຜ່ານມາ ທີ່ຫ້ອງຖະແຫຼງຂ່າວຂອງສະພາ ແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) ພາຍໃຕ້ການ ເປັນທານຮ່ວມຂອງສະຫາຍທັນ ຕາ ກອງຜາລີ ຮອງເລຂາໜ່ວຍ ພັກຮາກຖານກຳມາທິການແຜນ ການ, ການເງິນ ແລະ ການກວດ ສອບ, ສະຫາຍ ນາງ ມະນີວັນ ເຍຍປາວເຮີ ກຳມະການຄະນະ ບໍລິຫານງານສູນກາງສະຫະພັນ ແມ່ຍິງສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະຫາຍ ນາງ ເຍີຊິງ ປັດໃຈ ຮອງຫົວໜ້າ ໜ່ວຍແມ່ຍິງຮາກຖານ ກຜງສ ໂດຍມີບັນດາສະຫາຍຕາງໜ້າ ສະຫະພັນ ແລະ ໜ່ວຍແມ່ຍິງ ຮາກຖານພາຍໃນສພຊເຂົ້າຮ່ວມ.

ຫຼັງຈາກຄົ້ນຄວ້າ, ພິຈາ ລະນາ ແລະ ປະກອບຄຳເຫັນ ຢ່າງເລິກເຊິ່ງ ແລະ ກົງໄປກົງມາ; ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ໄດ້ຮັບຮອງ ເອົາບົດລາຍງານການເມືອງເຊິ່ງ ໄດ້ຕີລາຄາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແລະ ເຜີຍແຜ່ໃຫ້ແກ່ພາກສ່ວນ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງໄດ້ຮັບຮູ້.

ວຽກງານຂອງໜ່ວຍແມ່ຍິງຮາກ ຖານກຳມາທິການແຜນການ, ການເງິນ ແລະ ການກວດສອບ ໃນໄລຍະ 7 ປີຜ່ານມາແລະທິດ ທາງແຜນການ ແຕ່ປີ 2025- 2030. ຜູ້ແທນກອງປະຊຸມ 11 ສະຫາຍ ໄດ້ໃຊ້ສິດປະຊາທິປະ ໄຕປ່ອນບັດຄັດເລືອກເອົາຄະນະ ສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານຊຸດ ໃໝ່ບົນພື້ນຖານຫຼັກການລວມ ສູນປະຊາທິປະໄຕ ທັງຖືກຕ້ອງ ສອດຄ່ອງກັບມາດຕະຖານ, ເງື່ອນ ໄຂທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນລະບຽບ ຂອງສູນກາງສະຫະພັນແມ່ຍິງ ລາວ ເຊິ່ງມີຜູ້ສະໝັກເລືອກຕັ້ງ 5 ສະຫາຍ, ເລືອກເອົາ 3 ສະ ຫາຍ; ກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະ ລືກຂອງຄະນະສະຫະພັນແມ່ຍິງ ຮາກຖານກຳມາທິການແຜນການ, ການເງິນ ແລະ ການກວດສອບ ຊຸດທີ II ໄດ້ເປັນເອກະພາບເລືອກ ເອົາສະຫາຍ ນາງ ບົວວອນ ສິມ ສະນິດ ເປັນປະທານ, ສະຫາຍ ນາງ ປະກາຍພູມອຸປະຣະຈັນເປັນ ຮອງປະທານແລະປະທານກວດ ກາ, ສະຫາຍ ນາງ ວິໄລພອນ ແສນຄຳຕາ ເປັນຄະນະ.

ຜ່ານຮ່າງມະຕິຕໍ່ກອງປະຊຸມ. ຈາກນັ້ນ, ບັນດາທ່ານທີ່ເຂົ້າຮ່ວມ ໄດ້ຜັດປຽນກັນປະກອບຄຳຄິດ ຄຳເຫັນແລະປຶກສາຫາລືຕໍ່ເນື້ອ ໃນຂອງຮ່າງມະຕິກອງປະຊຸມສະ ພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການຮັບ ຮອງເອົາບົດລາຍງານຂອງລັດຖະ ບານ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິ ບັດບັນດາຄາດໝາຍຂອງວຽກ ງານພັດທະນາຊຸມນະບົດ ແລະ ແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກ ໄລຍະ ຜ່ານມາ, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ມະຕິກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ສະບັບເລກທີ 82/ສພຊ, ລົງວັນ ທີ 30 ທັນວາ 2022 ແລະ ທິດ ທາງແຜນ ການປີ 2024 ເພື່ອ ມີເນື້ອໃນສອດຄ່ອງກັບຄຳສັ່ງ ຂອງກົມການເມືອງສູນກາງພັກ ພາຊີນຳຕໍ່ວຽກງານພັດທະນາຊຸມ

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງຄຳ ໂອ້ລົມ ແລະ ທິດຊີ້ນຳຈາກສະ ຫາຍ ທັນຕາ ກອງຜາລີ ເຊິ່ງໄດ້ ມີຄຳເຫັນໃຫ້ຄະນະສະຫະພັນ ແມ່ຍິງຮາກຖານຊຸດໃໝ່ເອົາໃຈ ໃສ່ຊີ້ນຳ-ນຳພາການເມືອງ-ແນວ ຄິດ, ຕັ້ງໜ້າສຶກສາອົບຮົມສະ ມາຊິກໃຫ້ມີຄຸນທາດການເມືອງ ໜັກແໜ້ນ, ຮູ້ປົກປັກຮັກສາ ແລະ ເສີມຂະຫຍາຍມູນເຊື້ອອັນ ດົງາມຂອງຕົນ; ຕິດຕາມກວດ ກາສະມາຊິກແມ່ຍິງພາຍໃນກຳ ມາທິການຢ່າງໃກ້ຊິດ ເພື່ອສົ່ງ ເສີມດ້ານຕັ້ງໜ້າ, ດ້ານດີ ແລະ ແກ້ໄຂຈຸດອ່ອນໃຫ້ທັນເວລາ. ພ້ອມນັ້ນ, ສະຫາຍຍັງຮຽກຮ້ອງ ສະມາຊິກແມ່ຍິງພາຍໃນຮາກ ຖານ ຕ້ອງປະຕິບັດຕາມມະຕິຄຳ ສັ່ງ, ລະບຽບການ, ຂໍ້ກຳນົດຢູ່ ພາຍໃນສະພາແຫ່ງຊາດໃຫ້ເຂັ້ມ ງວດ; ໃນຍຸກແຫ່ງການເຊື່ອມ ໂຍງທີ່ມີທັງສິ່ງທີ່ເປັນກາລະໂອ ກາດ ແລະ ສິ່ງທ້າທາຍຫຼາຍປະ ການ, ຕ້ອງຮັບຮູ້ ແລະ ເຂົ້າໃຈ ຢ່າງຖືກຕ້ອງໃນການບໍລິໂພກ ຂໍ້ມູນຂ່າວສານ.

(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ) ນະບົດ ແລະ ແກ້ໄຂຄວາມທຸກ ຍາກຂອງປະຊາຊົນ ສະບັບເລກ ທີ 097/ກມສພ, ລົງວັນທີ 18 ກຸມພາ 2020 ແລະ ບົດແນະ ນຳຂອງຫ້ອງວ່າການສູນກາງພັກ ວ່າດ້ວຍການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຄຳ ສັ່ງແນະນຳຂອງຄະນະເລຂາທິ ການສູນກາງພັກ ກ່ຽວກັບການ ຜັນຂະຫຍາຍຜົນສຳເລັດກອງ ປະຊຸມວຽກງານກໍ່ສ້າງຮາກຖານ ການເມືອງຕິດພັນກັບວຽກງານ ພັດທະນາຊຸມນະບົດແກ້ໄຂຄວາມ ທຸກຍາກຮອບດ້ານ ແລະ ວຽກ ງານ 3 ສ້າງ ສະບັບເລກທີ 02/ ຫສພ, ລົງວັນທີ 21 ກຸມພາ 2023 ເພື່ອເຮັດໃຫ້ຮ່າງມະຕິມີ ເນື້ອໃນຮັດກຸມ, ຖືກຕ້ອງ, ຄົບ ຖ້ວນ, ສາມາດຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໄດ້ຢ່າງມີປະສິດທິພາບ, ປະສິດ ທິຜົນສູງກວ່າເກົ່າ.

(ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)

ປັບປຸງມະຕິ...
(ຕໍ່ຈາກໜ້າ 1)

ທານສະພາແຫ່ງຊາດ; ມີບັນດາ ທ່ານລັດຖະມົນຕີກະຊວງ ແລະ ອົງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ, ປະທານ- ຮອງປະທານກຳມາທິການບັນດາ ເຜົ່າ, ຮອງຫົວໜ້າກົມໃຫຍ່ການ ເມືອງກອງທັບ ແລະ ພະນັກງານ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເຂົ້າຮ່ວມ 35 ທ່ານ. ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງ ການສະເໜີໂດຍສັງລວມຜົນ ການຕິດຕາມກວດກາຂອງຄະ ນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ກ່ຽວ ກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາ ຄາດໝາຍຂອງວຽກງານພັດທະ ນາຊຸມນະບົດ ແລະ ແກ້ໄຂຄວາມ ທຸກຍາກ ໄລຍະຜ່ານມາ ແລະ

ຄະນະປະຈຳ ສພຂ ອຸດົມໄຊ ພິຈາລະນາຫຼາຍບັນຫາສຳຄັນ



ເພື່ອຄົ້ນຄວ້າ, ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງ ເອົາບັນຫາ ສຳຄັນຕ່າງໆ ຂອງແຂວງ, ໃນກອງປະ ຊຸມໄດ້ຮັບ ຝັງການຜ່ານ ບົດລາຍງານ ການຄົ້ນຄວ້າ ຫຼັງ ສີ ສະ

(ສພຂ) - ຕອນເຊົ້າຂອງ ວັນທີ 28 ມິຖຸນາ 2024 ທີ່ຫ້ອງ ປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ອຸດົມໄຊ ໄດ້ຈັດກອງ ປະຊຸມຄະນະປະຈຳ ສພຂ ໂດຍ ການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ຄຳດີ ວົງລ້ອມ ຮອງເລຂາພັກ ແຂວງແຂວງ, ປະທານ ສພຂ; ເຂົ້າຮ່ວມມີບັນດາທ່ານຄະນະ ປະຈຳ ສພຂ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວ ໜ້າພະແນກການ, ພະແນກແຜນ ການ ແລະ ການລົງທຶນແຂວງ, ພະແນກຊັບພະຍາກອນທຳມະ ຊາດແລະສິ່ງແວດລ້ອມແຂວງ, ພະແນກກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ແຂວງ ແລະ ພະແນກໂຍທາ ທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງແຂວງ.

ເໝີ ເຈົ້າແຂວງເລກທີ 888/ອຊ, ລົງວັນທີ 6/6/2024 ກ່ຽວກັບ ແຜນການນຳໃຊ້ງົບປະມານລົງ ທຶນຂອງລັດ (ຮ່ວງກອງທຶນບຸລະ ນະຣັກສາ ແລະ ສ້ອມແປງທາງ ຫຼວງທ້ອງຖິ່ນ) ປະຈຳປີ 2024; ບົດ ລາຍງານການຄົ້ນຄວ້າຫຼັງສີສະ ເໝີເຈົ້າແຂວງເລກທີ 967/ອຊ, ລົງວັນທີ 20/6/2024 ແຜນການ ລົງທຶນຂອງລັດ (ທຶນພັດທະນາ ຊຸມຊົນ); ບົດລາຍງານການຄົ້ນ ຄວ້າການອອກມະຕິລົບລ້າງມະຕິ ຂອງກອງປະຊຸມສພຂເລກທີ 33/ ສພຂ.ອຊ, ລົງວັນທີ 12/11/2021 ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາຂໍ້ຕົກ ລົງຂອງເຈົ້າແຂວງ ວ່າດ້ວຍ ການກຳນົດຫົວໜ່ວຍລາຄາ ທິດແທນຄ່າເສຍຫາຍໃຫ້ແກ່

ຜູ້ທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຈາກ ໂຄງການພັດທະນາຕາມແຜນ ຍຸດທະສາດຂອງເມືອງໄຊ ແຂວງອຸດົມໄຊ; ບົດລາຍງານ ການຄົ້ນຄວ້າຫຼັງສີສະເໝີເຈົ້າ ແຂວງ ເລກທີ 918/ອຊ, ລົງ ວັນທີ 12/6/2024 ການຫັນ ປ່ຽນປະເພດທີ່ດິນກະສິກຳມາ ເປັນດິນປູກສ້າງທີ່ຢູ່ອາໄສ ແລະ ດິນປູກສ້າງ ເພື່ອການບໍລິ ການທາງການຄ້າ ຢູ່ເມືອງໄຊ ແລະ ເມືອງນາໜໍ້ ແຂວງອຸດົມ ໄຊ. ຫຼັງຈາກນັ້ນ, ບັນດາທ່ານ ຄະນະປະຈຳ ສພຂ ໄດ້ສຸມໃສ່, ຄົ້ນຄວ້າປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນ ແລກປ່ຽນ ແລະ ຜູ້ຕາງໜ້າພະ ແນກການໄດ້ຊີ້ແຈງເພີ່ມຕື່ມ ແລະ ໃນຕອນປາຍຂອງວັນ ດຽວກັນ ຍັງໄດ້ຜ່ານມະຕິກອງ ປະຊຸມຂອງຄະນະປະຈຳ ສພຂ ອຸດົມໄຊ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງ ເອົາການຍົກຍ້າຍທ່ານ ທອງ ຄານ ວັດສະດາກອນ ຄະນະປະ ຈຳ ສພຂ, ປະທານຄະນະກຳມະ ການຍຸຕິທຳແລະປ້ອງກັນຊາດ- ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ໄປປະ ຈຳຢູ່ຫ້ອງວ່າການເມືອງງາແຂວງ ອຸດົມໄຊ.

(ສີແຫວງ ສິບຸນເຮືອງ)

ຕິດຕາມກວດກາແລະຊຸກຍູ້ອຸປະກອນຂອງຄະນະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງຫຼວງຝະປາງ



(ສພຂ) - ໃນລະຫວ່າງ ວັນທີ 16 ມິຖຸນາ-2 ກໍລະກົດ 2024 ທ່ານ ສິງຕັນ ໄຊລືຊິງ ຮອງປະທານຄະນະປະຈຳສະພາ ປະຊາຊົນແຂວງ ພ້ອມດ້ວຍຄະ ນະໄດ້ເຄື່ອນໄຫວຕິດຕາມກວດ ກາ ແລະ ຊຸກຍູ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິ ບັດພາລະບົດບາດ, ສິດໜ້າທີ່ ຂອງຄະນະສະມາຊິກສະພາປະ ຊາຊົນແຂວງ ປະຈຳເຂດເລືອກ ເມືອງ-ນະຄອນ, ເພື່ອຍົກສູງຄຸນ ນະພາບ ກົນໄກການພົວພັນປະ ສານງານການເຮັດວຽກຮ່ວມກັນ ລະຫວ່າງຄະນະເລຂາທິການສະ ພາປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ຄະນະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ປະຈຳ 11 ເມືອງ ແລະ 1 ນະ ຄອນ ໃຫ້ມີຄວາມກົມກຽວສູງ ກວ່າເກົ່າ. ກອງປະຊຸມດັ່ງກ່າວ ເຂົ້າຮ່ວມມີຄະນະປະຈຳພັກເມືອງ, ກຳມະການພັກເມືອງ, ຫົວໜ້າ-

ຮອງຫົວໜ້າຫ້ອງການທີ່ກ່ຽວ ຂ້ອງຂອງເມືອງ ພ້ອມດ້ວຍພະ ນັກງານວິຊາການ ແລະ ຄະນະ ຮັບຜິດຊອບຈາກສະພາປະຊາ ຊົນແຂວງເຂົ້າຮ່ວມ. ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຝັງ ການລາຍງານກ່ຽວການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດມະຕິຂອງຄະນະປະຈຳ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ວ່າດ້ວຍ ການຈັດຕັ້ງ ແລະ ການເຄື່ອນ ໄຫວວຽກງານ ຂອງຄະນະສະມາ ຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງປະຈຳ ເຂດເລືອກຕັ້ງເມືອງ-ນະຄອນ, ສະບັບເລກທີ 89/ຄປຈ, ລົງວັນ ທີ 6 ຕຸລາ 2022, ການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການ ຕິດຕາມກວດກາ ຂອງສະພາ ແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນ ຂັ້ນແຂວງ ແລະ ກົດໝາຍວ່າ ດ້ວຍສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ແລະ ວຽກງານອື່ນໆຈຳນວນໜຶ່ງ

ເພື່ອເປັນຂໍ້ມູນຜືນຖານໃຫ້ແກ່ ຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໃນການຄົ້ນຄວ້າປະກອບຄຳຄິດ ຄຳເຫັນຕໍ່ກອງປະຊຸມສະພາ ແລະ ເປັນການຕິດຕາມກວດກາການ ເຄົາລົບ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິ ບັດລັດຖະທຳມະນູນ, ກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກຳໃຫ້ກົດໝາຍ ເພື່ອ ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ຄະ ນະສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນ ແຂວງປະຈຳເຂດເລືອກ.

ໃນຕອນທ້າຍ, ປະທານ ກອງປະຊຸມ ກໍໄດ້ມີຄຳເຫັນຊີ້ນຳ ແລະ ມີຄຳເຫັນໂອ້ລົມຕໍ່ກອງປະ ຊຸມເພື່ອເປັນເຂັ້ມຊີ້ທິດໃຫ້ແກ່ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຂອງ ຄະນະສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນ ແຂວງ ປະຈຳ 11 ເມືອງ, 1 ນະ ຄອນແລະບັນດາຂະແໜງການ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງເມືອງຕື່ມອີກ.

(ວິລິຍະ ວັນນະສີ)

ສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານ ສພຂ ສາລະວັນ ກະກຽມກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຄັ້ງທີ IV



(ສພຂ) - ເມື່ອບໍ່ດົນມາ ນີ້, ສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ສາລະວັນ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມ ເຜີຍແຜ່ເຊື່ອມຊຶມເອກະສານກະ ກຽມກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຄັ້ງທີ IV ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສພຂຕິດພັນກັບ ການປ່ອນບັດທາບທາມເປີດ ກວ້າງ ຄັດເລືອກເອົາບຸລະລາ ກອນ ຮອບທີ I ໂດຍການເປັນ ປະທານຂອງສະຫາຍ ນາງ ສຸນ ໄຖ ໄຊຍະແສງ ກຳມະການພັກ ແຂວງ, ຮອງປະທານສພຂ; ເຂົ້າ ຮ່ວມມີປະທານ-ຮອງປະທານສະ ຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານ ສພຂ, ບັນດາສະຫາຍສະມາຊິກແມ່ຍິງ ຮາກຖານ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຝັງ ການສະເໜີຜ່ານເອກະສານ 3 ສະບັບຄື: ແຜນການກະກຽມ ແລະ ດຳເນີນງານກອງປະຊຸມ ໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ IV ສະຫະພັນແມ່ ຍິງຮາກຖານ ສພຂ; ມະຕິຂອງ ຄະນະພັກຮາກຖານ ສພຂ ວ່າ ດ້ວຍການແຕ່ງຕັ້ງ ຄະນະຊີ້ນຳ ລວມແລະອະນຸກຳມະການຊ່ວຍ ວຽກ ເພື່ອກະກຽມດຳເນີນເປີດ ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ IV ສະ ຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານ ສພຂ ແລະ ບົດລາຍງານການເມືອງຕໍ່ ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຄັ້ງທີ IV ຂອງ ສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານສພຂ; ພ້ອມດຽວກັນ, ບັນດາສະຫາຍ ສະມາຊິກແມ່ຍິງຮາກຖານ ໄດ້

ປະກອບສ່ວນແລກປ່ຽນປະກອບ ຄຳຄິດຄຳເຫັນເຂົ້າໃສ່ຮ່າງຂອງ ບົດລາຍງານດັ່ງກ່າວ ເພື່ອເຮັດ ໃຫ້ມີເນື້ອໃນຄົບຖ້ວນ, ຖືກຕ້ອງ ແລະ ສອດຄ່ອງກັບແຜນວຽກ ຂອງມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງ ທີ III ໃນໄລຍະ 5 ປີຜ່ານມາ (2018-2023); ຈາກນັ້ນ, ທີ່ ປະຊຸມກໍຮັບຝັງການສະເໜີເອກະ ສານມາດຕະຖານຂອງຜູ້ສະໝັກ ເຂົ້າໂຄງປະກອບ, ບຸລະລາກອນ ຄະນະປະທານສະຫະພັນແມ່ຍິງ ຮາກຖານຂອງ ສພຂ ມີ 2 ມາດ ຕະຖານຄື: ມາດຕະຖານລວມ ແລະ ມາດຕະຖານສະເພາະ ທີ່ ໄດ້ກຳນົດໄວ້ມະຕິຂອງກົມການ ເມືອງ ສູນກາງພັກ ສະບັບເລກ

ທີ 03/ກມສພ, ລົງວັນທີ 3 ມັງ ກອນ 2018. ວາລະຂອງກອງປະຊຸມ ຕໍ່ມາ ບັນດາສະຫາຍສະມາຊິກ ສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານ ສະ ພາປະຊາຊົນແຂວງ ຕໍ່ກອງປະ ຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ IV ; ຮ່າງບົດ ສະຫຼຸບຕີລາຄາການຈັດຕັ້ງປະຕິ ບັດແຜນພັດທະນາແມ່ຍິງຮາກ ຖານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໄລ ຍະ 5 ປີ (2018-2023) ແລະ ທິດທາງແຜນການ ໄລຍະ 5 ປີ (2024-2028) ຜ່ານມາ ເຊິ່ງ ສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານ ສພຂ ໄດ້ຈັດຕັ້ງເຄື່ອນໄຫວຕາມພາລະ ບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ທີ່ກຳ ນົດໄວ້ໃນກົດໝາຍວ່າດ້ວຍສະ ຫະພັນແມ່ຍິງລາວ, ຈັດຕັ້ງປະຕິ ບັດແຜນພັດທະນາແມ່ຍິງລາວ ກໍຄືແຜນພັດທະນາແມ່ຍິງແຂວງ ສາລະວັນ ໄລຍະ 5 ປີ 2016- 2020 ຈຳນວນ 7 ແຜນງານ 23 ໂຄງການ, ຫັນເປັນແຜນ ພັດທະນາແມ່ຍິງສະພາປະຊາຊົນ ແຂວງ ເຊິ່ງລວມມີ 3 ແຜນງານ 7 ໂຄງການ ໄດ້ເຮັດໃຫ້ສະຫະ ພັນແມ່ຍິງຮາກຖານສະພາປະຊາ ຊົນແຂວງສາມາດຜ່ານຜ່າອຸປະ ສັກ, ຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກແລະບັນລຸຜົນ ຮາກຖານຊາວໜຸ່ມ ສພຂ.

ໃນແຕ່ລະດ້ານ; ພ້ອມດຽວກັນ ບັນດາສະຫາຍສະມາຊິກແມ່ຍິງ ໄດ້ພ້ອມກັນສຸມໃສ່ປະກອບຄຳ ຄິດເຫັນເຈາະຈີ້ມຢ່າງກົງໄປກົງ ມາຕໍ່ຮ່າງບົດລາຍງານການເມືອງ, ຮ່າງບົດສຳຫຼວດການນຳພາລວມ ແລະຮ່າງບົດສະຫຼຸບແຜນພັດທະ ນາແມ່ຍິງ ຢ່າງເປັນຂະບວນຝັດ ພື້ນ ທັງນີ້, ກໍເພື່ອເຮັດໃຫ້ເນື້ອ ໃນມີຄວາມສົມບູນຄົບຖ້ວນ ແລະ ຖືກຕ້ອງຕາມລະບຽບຫຼັກ ການ; ວາລະຕໍ່ມາສະຫະພັນແມ່ ຍິງຮາກຖານ ໄດ້ແບ່ງຈຸສຳຫຼວດ ອອກເປັນ 2 ຈຸເປີດກອງປະຊຸມ ເພື່ອເປັນການດຳເນີນຊີວິດການ ເມືອງພາຍໃນຮາກຖານ, ຕຳນິ ສິງຂ່າວ, ສຳຫຼວດກວດກາຕີລາ ຄາຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງບຸກ ຄົນສະມາຊິກແມ່ຍິງ ຕະຫຼອດ ໄລຍະທີ່ຜ່ານມາ;

ຕອນທ້າຍ, ບັນດາສະ ຫາຍສະມາຊິກແມ່ຍິງຮາກຖານ ໄດ້ໃຊ້ສິດຂອງຕົນປ່ອນບັດທາບ ທາບບຸລະລາກອນທີ່ຈະລົງສະ ໜັກຮອບສອງກ່ອນການເລືອກ ຕັ້ງກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ IV ຂອງສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານ ສພຂ ທີ່ຈະມາເຖິງໄວ້ນີ້.

(ດີລຳພິນ ພິມມະຈັນ)

ສພຂ ວຽງຈັນ ຖະແຫຼງຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 7

(ສພຂ) ໃນຕອນເຊົ້າຂອງວັນທີ 10 ກໍລະກົດ 2024 ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ວຽງຈັນ, ທ່ານ ບຸນສອນ ເພັດລາວັນ ປະທານຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 10 ແຂວງວຽງຈັນ ໄດ້ຕາງໜ້າໃຫ້ຄະນະສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງວຽງຈັນ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 10 ແຂວງວຽງຈັນ ໄດ້ຖະແຫຼງຂ່າວຕໍ່ສື່ມວນຊົນຂອງແຂວງເຊິ່ງທ່ານໄດ້ກ່າວວ່າ: ໃນນາມປະທານຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 10 ແຂວງວຽງຈັນ ມີຄວາມຍິນດີແລະຖືເປັນກຽດຖະແຫຼງຂ່າວຕໍ່ສື່ມວນຊົນກ່ຽວກັບຜົນສໍາເລັດຂອງການດໍາເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 7 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໃຫ້ຜະນັກງານ, ທະຫານ, ຕໍາຫຼວດ, ນັກຮຽນ, ນັກສຶກສາ, ບັນຍາຊົນ, ກໍາມະກອນ, ຊາວຜູ້ອອກແຮງງານ, ຜູ້ປະກອບການແລະ ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າທົ່ວແຂວງວຽງຈັນຮັບຊາບຢ່າງທົ່ວເຖິງ.

60 ຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍສະພາແຫ່ງຊາດ (ສະບັບປັບປຸງປີ 2020) ກ່ຽວກັບການດໍາເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນປະຈຳ 6 ເດືອນ ຕົ້ນປີຂອງສະພາແຫ່ງຊາດກອງປະຊຸມໄດ້ດໍາເນີນເປັນເວລາ 17 ວັນ ແຕ່ວັນທີ 10 ມິຖຸນາ ຫາວັນທີ 2 ກໍລະກົດ 2024 ພາຍໃຕ້ການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ໄຊສົມພອນ ພິມວິຫານ ກໍາມະການກົມການເມືອງສູນກາງພັກ, ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ, ກອງປະຊຸມໄດ້ເປັນກຽດຢ່າງສູງຂໍ້ນັບຮັບຕ້ອນທ່ານທອງລຸນ ສີສຸລິດ ເລຂາທິການໃຫຍ່ຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ, ປະທານປະເທດແຫ່ງສປປລາວ ແລະ ເຂົ້າຮ່ວມການນໍາພັກ-ລັດຂັ້ນສູງ, ບັນດາສະມາຊິກລັດຖະບານ, ຜູ້ຕາງໜ້າອົງການຈັດຕັ້ງພັກ-ລັດ, ແນວລາວສ້າງຊາດ, ສະໜັບສະໜູນແຫ່ງຊາດລາວ, ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນຂັ້ນສູນກາງ, ຜູ້ຊົງຄຸນຈຸດທີ, ສະຖາບັນນັກສຶກສາ, ຫົວໜ່ວຍທຸລະກິດ ແລະ ມີບັນດາສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ 18 ເຂດເລືອກຕັ້ງທົ່ວປະເທດເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ.



ກອງປະຊຸມໄດ້ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາບັນຫາສໍາຄັນທີ່ເປັນພື້ນຖານຂອງປະເທດຊາດ ດັ່ງນີ້:

1. ບົດລາຍງານຂອງລັດຖະບານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ, ແຜນເງິນຕາ ຕິດພັນກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດສອງວາລະແຫ່ງຊາດ ໄລຍະ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ 2024 ແລະ ແຜນການ 6 ເດືອນ ທ້າຍປີ 2024.
2. ບົດລາຍງານຂອງລັດຖະບານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາໂຄງການລົງທຶນແຮ່ທາດໃນໄລຍະຜ່ານມາແລະກໍານົດແຜນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ

ວຽກງານດັ່ງກ່າວ ໃນຕໍ່ໜ້າຕິດພັນກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ສະບັບເລກທີ 95/ສພຊ, ລົງວັນທີ 18 ກໍລະກົດ 2023 ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາວິໄສທັດຮອດປີ 2040 ແລະ ຍຸດທະສາດການພັດທະນາແຮ່ທາດຮອດປີ 2030.

3. ບົດລາຍງານຂອງລັດຖະບານ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາຄາດໝາຍການພັດທະນາຊຸມນະບົດ ແລະ ແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ແລະ ທິດທາງແຜນການໃນຕໍ່ໜ້າຕິດພັນກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດສະບັບເລກທີ 82/ສພຊ, ລົງວັນທີ 30 ທັນວາ 2022.
4. ບົດລາຍງານຂອງອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດກ່ຽວກັບການແກ້ໄຂຜົນການກວດສອບ ປະຈຳປີ 2022.
5. ບົດລາຍງານກ່ຽວກັບການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານແຕ່ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6 ຫາເທື່ອທີ 7 ແລະ ແຜນການຮອດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX.
6. ພິຈາລະນາ, ຮັບຮອງເອົາການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍຈໍານວນ 13 ສະບັບໃນນີ້, ມີກົດໝາຍສ້າງໃໝ່ 2 ສະບັບ; ກົດໝາຍປັບປຸງ 11 ສະບັບຄື: ກົດໝາຍສ້າງໃໝ່ 2 ສະບັບ: ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍສະໜະກອນ ແລະ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍຊັບພະຍາກອນທີ່ເປັນຢາ.

ວ່າດ້ວຍການທ່ອງທ່ຽວ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການສົ່ງເສີມການລົງທຶນ ແລະ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຕ້ານການຝອກເງິນ ແລະ ການສະໜອງທຶນໃຫ້ແກ່ການກໍ່ການຮ້າຍ.

ນອກຈາກນັ້ນ, ຍັງໄດ້ຮັບຟັງການລາຍງານກ່ຽວກັບການກະກຽມປັບປຸງບາງເນື້ອໃນລັດຖະທໍາມະນູນແຫ່ງສປປລາວ ສະບັບປີ 2015 ໂດຍກົມການເມືອງສູນກາງພັກ ໄດ້ອອກມະຕິແຕ່ງຕັ້ງຄະນະກໍາມະການລະດັບຊາດການປັບປຸງລັດຖະທໍາມະນູນປີ 2015 ໂດຍໄດ້ມີການສ້າງແຜນການເຄື່ອນໄຫວ, ແຜນດໍາເນີນງານ, ແຜນງານການແບ່ງຄວາມຮັບຜິດຊອບພາຍໃນຄະນະ, ວຽກຈຸດສຸມຂອງການປັບປຸງລັດຖະທໍາມະນູນເພື່ອສາມາດໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 9 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX ຕາມຄາດໝາຍວາງໄວ້.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງລາຍງານຜົນການພິຈາລະນາ ແລະ ຕົກລົງຂອງກອງປະຊຸມຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດສະໄໝວິສາມັນ ເພື່ອລາຍງານຕໍ່ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 7 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX ກ່ຽວກັບການພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາບັນຫາສໍາຄັນດັ່ງກ່າວມາຂ່າງເທິງນັ້ນ, ໃນໄລຍະດໍາເນີນກອງປະຊຸມ ມີປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ ສິ່ງຄໍາຄິດຄໍາເຫັນ ຜ່ານໂທລະສັບສາຍດ່ວນ (156) ຫຼາຍກວ່າ 860 ສາຍ, ມີ 455 ເລື່ອງ ເຊິ່ງພົວພັນເຖິງສະພາບການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ໂດຍສະເພາະແມ່ນບັນຫາໄຟເງິນເຜີ້, ອັດຕາແລກປ່ຽນເໜັງຕີງແຮງ, ຄ່າຄອງຊີບສູງຂຶ້ນ, ການຄຸ້ມຄອງບໍລິຫານລັດ, ການພັດທະນາທີ່ມີຜົນກະທົບຕໍ່ສັງຄົມ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ; ຕໍ່ກັບຄໍາຄິດເຫັນຂອງປະຊາຊົນທີ່ສົ່ງມານັ້ນ, ກອງເລຂາກອງປະຊຸມໄດ້ສັງລວມ ແລະ ມອບໃຫ້ກໍາມາທິການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ເພື່ອປະສານສົມທົບພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຄົ້ນຄວ້າແກ້ໄຂໃຫ້ຖືກຕ້ອງສອດຄ່ອງຕາມກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການ.

ອົບຮົມການນໍາໃຊ້ລະບົບເຄືອຂ່າຍພາຍໃນຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ໃຫ້ຜະນັກງານ ສພຂ ຊຽງຂວາງ



ຄວາມສາມາດໃຫ້ແກ່ຜະນັກງານສພຂ ໃນການນໍາໃຊ້ລະບົບເຄືອຂ່າຍພາຍໃນຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ເປັນການແນະນໍາຂ່າຍພາຍໃນ. ພ້ອມດຽວກັນນີ້, ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມກໍໄດ້ແລກປ່ຽນຖາມ-ຕອບຢ່າງກົງໄປກົງມາທັງໄດ້ລົງທະບຽນສະໝັກເຂົ້ານໍາໃຊ້ເຄືອຂ່າຍດັ່ງກ່າວ ແລະ ທິດລອງນໍາໃຊ້ຕົວຈິງໃນການເຂົ້າລະບົບ ແລະ ຊອກຄົ້ນບັນດາເອກະສານທີ່ຕ້ອງການ ສາມາດເຂົ້າໃຈຢ່າງຈະແຈ້ງແລະນໍາໃຊ້ໄດ້ຢ່າງຄ່ອງຕົວຮັບປະກັນໃນການຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ສະໜອງຂໍ້ມູນໃຫ້ມີຄວາມວ່ອງໄວ ແລະ ໄດ້ຮັບຂໍ້ມູນຖືກຕ້ອງ ໃຫ້ແກ່ ສສຊ ແລະ ສສຂ.

ໃນຕອນທ້າຍ, ທ່ານ ນາງ ສາຍພູເງິນ ອຸດົມສຸກ ໄດ້ຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍຕໍ່ກັບຄະນະຮັບຜິດຊອບກອງປະຊຸມທີ່ໄດ້ກະກຽມບັນດາເນື້ອໃນຕ່າງໆ ແລະ ທ່ານໄດ້ຮຽກຮ້ອງມາຍັງພະນັກງານ-ລັດຖະກອນທັງໝົດຈົ່ງພ້ອມກັນນໍາເອົາ ເນື້ອໃນຫົວຂໍ້ທີ່ພິກອິມຮິມໃນຄັ້ງນີ້ ໄປຜັນຂະຫຍາຍເຂົ້າໃນວຽກງານຂອງຕົນ ແລະ ສາມາດນໍາໃຊ້ເຂົ້າໃນໜ້າທີ່ວຽກງານໃຫ້ມີຜົນສໍາເລັດເປັນຢ່າງດີ.

(ນາງ ສຸກສະຫວັນ ອິນທະແສງ)

(ສພຂ) - ໃນວັນທີ 3 ກໍລະກົດ 2024 ຢູ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ຊຽງຂວາງ ໄດ້ເປີດກອງປະຊຸມເຝິກອົບຮົມການນໍາໃຊ້ລະບົບເຄືອຂ່າຍພາຍໃນຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ໃຫ້ຜະນັກງານ ສພຂ ຊຽງຂວາງ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ນາງ ສາຍພູເງິນ ອຸດົມສຸກ ເລຂາທິການ ສພຂ; ມີບັນດາທ່ານປະທານ-ຮອງປະທານຄະນະກໍາມະການ, ຄະນະເລຂາທິການ, ບັນດາທ່ານຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າຂະແໜງ ແລະ ຜະນັກງານ-ລັດຖະກອນ ສພຂ ເຂົ້າຮ່ວມ.

ເພື່ອເປັນການຍົກຂີດ

ອີກເທື່ອໜຶ່ງ ຕາງໜ້າຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 10 ແຂວງວຽງຈັນ, ຂ້າພະເຈົ້າຂໍສະແດງຄວາມຂອບໃຈມາຍັງບັນດາທ່ານສະມາຊິກພັກ, ຜະນັກງານ, ທະຫານ, ຕໍາຫຼວດ, ນັກຮຽນ, ນັກສຶກສາ, ບັນຍາຊົນ, ກໍາມະກອນ, ຊາວຜູ້ອອກແຮງງານ ແລະ ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າຊາວແຂວງວຽງຈັນ ທີ່ໄດ້ຕິດຕາມການດໍາເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 7 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ຄັ້ງນີ້.

(ນາງ ບຸລາຕີ ແສນທະວົງ)

ຖະແຫຼງຂ່າວກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 7 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງສະຫວັນນະເຂດ



(ສພຊ) - ໃນວັນທີ 12 ກໍລະກົດ 2024 ທີ່ຜ່ານມາ ທີ່ ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ທ່ານ ມຸທອນ ມຸດທະຂັນຕິ ຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ເລຂາທິການສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ສະຫວັນນະເຂດ ໄດ້ຖະແຫຼງຂ່າວ ຕໍ່ສື່ມວນຊົນວ່າ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 7 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II ຈະດຳເນີນຂຶ້ນໃນລະຫວ່າງວັນທີ 24-26 ກໍລະກົດ 2024 ທີ່ຫໍວັດທະນະທຳໄກສອນພົມວິຫານ ເພື່ອຝຶກລະນາຮັບຮອງບັນຫາສຳຄຳຝັນຖານຂອງແຂວງດັ່ງນີ້:

ວຽກອົງການປົກຄອງແຂວງ

1. ຝຶກລະນາ, ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານທ່ານເຈົ້າແຂວງຖະແຫຼງສະຫວັນນະເຂດກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດຂອງແຂວງ, ແຜນເງິນຕາ ຕິດພັນກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດສອງວາລະແຫ່ງຊາດ ໄລຍະ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ ແລະ ທິດທາງແຜນການ 6 ທ້າຍປີ 2024;
2. ຮັບຮອງການລາຍງານຈາກຫົວໜ້າພະແນກແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນແຂວງກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງແຂວງປະຈຳ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳ 6 ເດືອນທ້າຍປີ 2024;
3. ຮັບຮອງການລາຍງານຈາກຫົວໜ້າພະແນກການເງິນແຂວງກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດຂອງແຂວງ ປະຈຳ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳ 6 ເດືອນທ້າຍປີ 2024;
4. ຮັບຮອງການລາຍງານຈາກທ່ານຫົວໜ້າທະນາຄານແຫ່ງສປປລາວພາກກາງແຂວງສະຫວັນນະເຂດ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນເງິນຕາ 6

ເດືອນຕົ້ນປີ ແລະ ທິດທາງແຜນການ 6 ເດືອນທ້າຍປີ 2024;

5. ຝຶກລະນາ, ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານຂອງຫົວໜ້າພະແນກກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ແຂວງ ກ່ຽວກັບຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ບັນດາຄາດໝາຍຂອງວຽກງານພັດທະນາຊຸມນະບົດ ແລະ ການແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ແລະ ທິດທາງແຜນການໃນຕໍ່ໜ້າ;

6. ຮັບຮອງການລາຍງານຈາກຫົວໜ້າພະແນກພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່ແຂວງ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາໂຄງການລົງທຶນຊຸດຄົ້ນແຮ່ທາດ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ແລະ ການກຳນົດແຜນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການດັ່ງກ່າວ ໃນຕໍ່ໜ້າ.

ວຽກການສ້າງແລະປັບປຸງນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ

ຝຶກລະນາ, ຮັບຮອງການສ້າງແລະປັບປຸງນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍຈຳນວນ 2 ສະບັບຄື: ຮ່າງຂໍ້ຕົກລົງຂອງເຈົ້າແຂວງຖະແຫຼງສະຫວັນນະເຂດ ວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງກອງທຶນໄພພິບັດແຂວງສະຫວັນນະເຂດ (ສ້າງໃໝ່) ແລະ ຮ່າງຂໍ້ຕົກລົງຂອງເຈົ້າແຂວງຖະແຫຼງສະຫວັນນະເຂດ ວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ນຳໃຊ້ທີ່ດິນກະສິກຳ (ສ້າງໃໝ່).

ວຽກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ

1. ຝຶກລະນາ, ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານແຕ່ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6 ຫາກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 7 ແລະ ທິດທາງແຜນການຮອດກອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງຊຸດທີ II.
- ເພື່ອເປັນບ່ອນອີງໃຫ້ອົງການປົກຄອງແຂວງ ແລະ ພາກສ່ວນຕ່າງໆ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກອງປະຊຸມເທື່ອນີ້ຈະໄດ້ຮັບຮອງເອົາມະຕິກອງປະຊຸມລວມມີ 6 ສະບັບ ຄື:
 - 1) ມະຕິກອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງແຂວງ ປະຈຳ 6 ເດືອນ

- ຕົ້ນປີ ແລະ ທິດທາງແຜນການປະຈຳ 06 ເດືອນທ້າຍປີ 2024 ຂອງອົງການປົກຄອງແຂວງ;
 - 2) ມະຕິກອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດຂອງແຂວງ ປະຈຳ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳ 6 ເດືອນທ້າຍປີ 2024 ຂອງອົງການປົກຄອງແຂວງ.
 - 3) ມະຕິກອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ບັນດາຄາດໝາຍຂອງວຽກງານພັດທະນາຊຸມນະບົດ ແລະ ການແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ແລະ ທິດທາງແຜນການໃນຕໍ່ໜ້າ.
 - 4) ມະຕິກອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງວ່າດ້ວຍການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານແຕ່ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6 ຫາກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 7 ແລະ ທິດທາງແຜນການຮອດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II;
 - 5) ມະຕິກອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາຂໍ້ຕົກລົງຂອງທ່ານເຈົ້າແຂວງຖະແຫຼງສະຫວັນນະເຂດວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງກອງທຶນໄພພິບັດແຂວງສະຫວັນນະເຂດ;
 - 6) ມະຕິກອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາຂໍ້ຕົກລົງຂອງທ່ານເຈົ້າແຂວງຖະແຫຼງສະຫວັນນະເຂດວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ນຳໃຊ້ທີ່ດິນກະສິກຳ.
- ອີກເທື່ອໜຶ່ງ ທ່ານເລຂາທິການສະພາປະຊາຊົນແຂວງໄດ້ເຊີນຊວນມາຍັງບັນດາທ່ານພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ, ທະຫານ, ຕຳຫຼວດ, ນັກຮຽນຮູ້, ນັກສຶກສາບັນຍາຊີນ, ກຳມະກອນ, ຊາວຜູ້ອອກແຮງງານ, ພໍ່ຄ້າຊາວຂາຍ, ພໍ່ແມ່ຜູ້ມ້ອງ ປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າທຸກຊັ້ນຄົນຈົ່ງຕິດຕາມການດຳເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 7 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງຊຸດທີ II ໃນຄັ້ງນີ້. ພ້ອມດຽວກັນນີ້ ໃນໄລຍະດຳເນີນກອງປະຊຸມ ທ່ານສາມາດສະເໜີບັນຫາຕ່າງໆຜ່ານໂທລະສັບສາຍດ່ວນ 041 156 ເພື່ອຄະນະຮັບຜິດຊອບຈະສົ່ງໄປຍັງກອງປະຊຸມອີກດ້ວຍ.

ເຝິກອົບຮົມການປະກອບຄຳເຫັນ ແລະ ຄຳຊັກຖາມ ໃນກອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງທີ່ເມືອງຍອດອູ



(ສພຊ) ປະຕິບັດຕາມແຜນວຽກ ປະຈຳປີ 2024 ຂອງໂຄງການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດແລະສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ (STEPS) ສະບັບເລກທີ 129/ຄລຂ, ລົງວັນທີ 13 ມີນາ 2024, ແຜນດຳເນີນກິດຈະກຳຂອງຄະນະເລຂາທິການສະພາປະຊາຊົນແຂວງສະບັບເລກທີ 286/ຄລຂ, ລົງວັນທີ 28 ມິຖຸນາ 2024 ແລະ ມະຕິຂອງຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ວ່າດ້ວຍການອະນຸມັດໃຫ້ດຳເນີນກອງປະຊຸມສະບັບເລກທີ 313/ຄປຈຂ, ລົງວັນທີ 21 ມິຖຸນາ 2024.

ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 8-10 ກໍລະກົດ 2024 ຄະນະທີ່ມີ ການສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ນຳໂດຍທ່ານ ທອງສີ ເສົາສຸລິພິມ ປະທານຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງຜຶ້ງສາລີ ພ້ອມດ້ວຍວິທະຍາກອນ, ສຳມະນາກອນ ແລະ ກອງເລຂາຊ່ວຍວຽກໄດ້ດຳເນີນກອງປະຊຸມເຝິກອົບຮົມສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງແລະພະນັກງານຊ່ວຍວຽກຂັ້ນເມືອງທີ່ເມືອງຍອດອູແຂວງຜຶ້ງສາລີເຊິ່ງມີຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດ 46 ທ່ານ ຍິງ 18 ທ່ານ.

ກອງປະຊຸມອົບຮົມສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງຄັ້ງນີ້ ໄດ້ຮັບຟັງການບັນຍາຍຂອງບັນດາທ່ານສຳມະນາກອນໃນຈຳນວນ 6 ຫົວຂໍ້ ເຊິ່ງມີ: ທ່ານ ຫຸມເພັງ ຈອມວິສານ ຮອງປະທານຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງຂັ້ນສະເໜີຫົວຂໍ້: ການຮ່າງບົດປະກອບຄວາມເຫັນ, ການສ້າງຄຳຊັກຖາມ ແລະ ການປະກອບຄຳເຫັນຂອງສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ; ທ່ານ ນາງ ຈິນມະນີ ດວງພາສຸກ ປະທານຄະນະກຳມະການເສດຖະກິດ, ແຜນການ ແລະ ການເງິນຂັ້ນສະເໜີຫົວຂໍ້: ການຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ສ້າງຮ່າງມະຕິວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງບົດລາຍງານການຈັດຕັ້ງແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ທ່ານ ສຸວັນ ພູລາວລີ ຮອງປະທານຄະນະກຳມະການເສດຖະກິດ, ແຜນການ ແລະ ການເງິນ ຂັ້ນສະເໜີຫົວຂໍ້ຄື: 1). ການຄົ້ນຄວ້າແລະຮ່າງມະຕິຮັບຮອງບົດລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດຂອງແຂວງ; 2). ການຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ການສ້າງຮ່າງມະຕິຮັບຮອງ

ບົດລາຍງານຜົນການກວດສອບບົດສະຫຼຸບຂາດຕົວການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດຂອງອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດ ປະຈຳພາກເໜືອ 2; 3). ການຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ສ້າງຮ່າງມະຕິວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງບົດລາຍງານເຄື່ອນໄຫວວຽກງານປະຈຳປີ ແລະ ການກວດກາຕາມຜົນການກວດສອບຂອງອົງການກວດກາລັດແຂວງ; 4). ການຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ສ້າງຮ່າງມະຕິວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງການຈັດສັນງົບປະມານໂຄງການລົງທຶນຂອງລັດປະເພດ V ໃນແຕ່ລະປີ. ພາຍຫຼັງຮັບຮອງການບັນຍາຍຈາກບັນດາທ່ານວິທະຍາກອນແລ້ວ, ບັນດາທ່ານສຳມະນາກອນໄດ້ມີການປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນເພື່ອເປັນການແລກປ່ຽນບົດຮຽນຕໍ່ກັບບັນດາເນື້ອໃນທີ່ໄດ້ນຳເຂົ້າເຝິກອົບຮົມໂດຍສົມທຽບພຶດຕິກຳຕົວຈິງໃນໄລຍະຜ່ານມາ ເພື່ອສ້າງຄວາມເປັນເອກະພາບກາຍເປັນບົດຮຽນທີ່ດີໃນການສືບຕໍ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃຫ້ມີສິດທິພາບ ແລະ ປະສິດທິຜົນສູງກວ່າເກົ່າ, ນອກຈາກນັ້ນບັນດາທ່ານວິທະຍາກອນຍັງໄດ້ອະທິບາຍຊື່ແຈງເພີ່ມເຕີມເພື່ອກະຈ່າງແຈ້ງຕໍ່ບັນດາບັນຫາທີ່ສຳມະນາກອນສົນໃຈ.

ໃນຕອນທ້າຍ ຍັງໄດ້ເຊື່ອເຊີນບັນດາທ່ານການນຳຂອງເມືອງແລະພະນັກງານຫຼັກແຫຼ່ງຂອງເມືອງຍອດອູເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມເພື່ອຮັບຟັງການອ້ອມອ້າງທ່ານ ທອງສີ ເສົາສຸລິພິມ ເຊິ່ງທ່ານເນັ້ນໜັກບາງບັນຫາເພີ່ມ: ຫຼັງຈາກຮັບການເຝິກອົບຮົມບັນດາເນື້ອໃນຕ່າງໆ ໃນຄັ້ງນີ້, ມອບໃຫ້ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງປະຈຳແຕ່ລະເມືອງຫັນເປັນວຽກງານຢ່າງລະອຽດ ແລະ ໃນການເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 7 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງເມືອງຍອດອູ ໃຫ້ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນໃນເມືອງຍອດອູຕືນໃນການປະກອບຄວາມເຫັນ; ໃຫ້ເອົາໃຈໃສ່ເຄື່ອນໄຫວປະຕິບັດຕາມສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງຕົນທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນມາດຕາ 30 ຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ; ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ສສຂ ເປັນເຈົ້າການຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ມີຄຳເຫັນປະກອບສ່ວນຊ່ວຍຢ່າງເລິກເຊິ່ງ ກ່ຽວກັບມະ

ຕິຮັບຮອງແຕ່ລະວຽກງານ; ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງຄວນຄົ້ນຄວ້າຢ່າງຮອບຄອບກ່ຽວກັບການສະເໜີບັນຫາໃດໜຶ່ງທີ່ຈຳເປັນຕ້ອງຊັກຖາມກັບທີ່ໃນວາລະກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນແຕ່ລະຄັ້ງ ເຊິ່ງການກະກຽມເນື້ອໃນການຊັກຖາມສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງຕ້ອງມີຂໍ້ມູນການຊັກຖາມ; ເພີ່ມທະວີຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນໃນການປະຕິບັດພາລະໜ້າທີ່ເປັນເສນາທິການຂອງຄະນະຫ້ອງວ່າການເມືອງແລະພະນັກງານຊ່ວຍວຽກໃນເວລາເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນແຕ່ລະຄັ້ງ; ພະນັກງານຊ່ວຍວຽກປະຈຳເມືອງຕ້ອງເປັນເຈົ້າການ ແລະ ມີຄວາມຮັບຜິດຊອບສູງໃນການເປັນເສນາທິການໃຫ້ຄະນະສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງປະຈຳເມືອງ; ສະເໜີໃຫ້ອົງການປົກຄອງເມືອງ ແລະ ບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງເອົາໃຈໃສ່ໃນການຍົກສູງປະສິດທິພາບຄຸ້ມຄອງລັດຄຸ້ມຄອງສັງຄົມດ້ວຍກົດໝາຍ; ເພື່ອຜັນຂະຫຍາຍທັດສະນະ ແລະ ທິດທາງຍົກສູງປະສິດທິພາບການຄຸ້ມຄອງລັດ, ຄຸ້ມຄອງສັງຄົມດ້ວຍກົດໝາຍນັ້ນມອບໃຫ້ອົງການປົກຄອງເມືອງ, ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງຕ້ອງສຸມໃສ່ນຳພາ ແລະ ຄຸ້ມຄອງປະສິດທິພາບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ; ສືບຕໍ່ນຳພາ-ຊີ້ນຳໃນການກໍ່ສ້າງພະນັກງານກັບທີ່, ການຫັນພະນັກງານລົງທ້ອງຖິ່ນຮາກຖານຕາມທິດ 3 ສ້າງ ຕິດພັນກັບການກໍ່ສ້າງຮາກຖານການເມືອງແລະການພັດທະນາຊຸມນະບົດຮອບດ້ານເພື່ອຊຸກຍູ້ໃນການຜະລິດສິນຄ້າ ແລະ ການແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກຂອງປະຊາຊົນໃຫ້ໄດ້ດຳເນີນເປັນປົກກະຕິ, ການປັບປຸງລະບົບການເມືອງຢູ່ຂັ້ນຮາກຖານຕາມ 4 ເນື້ອໃນ 4 ຄາດໝາຍ; ຄະນະພັກແລະອົງການປົກຄອງແຕ່ລະຂັ້ນເພີ່ມທະວີຄວາມເອົາໃຈໃສ່ໃນການປະສານງານ, ສ້າງສິ່ງອຳນວຍຄວາມສະດວກ ແລະ ໃຫ້ການຮ່ວມມືກັບການປະຕິບັດພາລະບົດບາດ, ສິດແລະໜ້າທີ່ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ; ຄະນະພັກ, ອົງການປົກຄອງແຕ່ລະຂັ້ນສືບຕໍ່ຮຽກຮ້ອງຜະລິດຕາມທ່າແຮງຄວາມອາດສາມາດບົ່ມຊ້ອນຂອງແຕ່ລະທ້ອງຖິ່ນ.

(ພຸດສະດີ ແສງຈອມຄຸນ)

ຮອງປະທານ ສພຂ ບໍລິຄໍາໄຊ ຊຸກຍູ້ວຽກງານຢູ່ 3 ເມືອງ



(ສພຊ) - ໃນວັນທີ 3-5 ກໍລະກົດ 2024 ທ່ານ ເລື້ອນ ວິໄລ ຈັນທະລາພັນ ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງບໍລິຄໍາໄຊ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ລົງຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ຊຸກຍູ້ການປະຕິບັດພາລະບົດບາດສອບສວນ ການປະຕິບັດກົດໝາຍໃນການດໍາເນີນຄະດີຢູ່ເມືອງບໍລິຄັນ, ເມືອງວຽງທອງ ແລະ ເມືອງຄໍາເກີດ, ມີທ່ານ ເພັດສະໄໝ ໄຊຍະທິຈິກ ກໍາມະການພັກແຂວງ, ເລຂາພັກເມືອງ, ເຈົ້າເມືອງຄໍາເກີດ, ມີບັນດາເຈົ້າໜ້າທີ່ສືບສວນ-ສອບສວນ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເຂົ້າຮ່ວມ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຝັງການລາຍງານຂອງບັນດາອົງການສືບສວນ-ສອບສວນ ກໍຄື: ເຈົ້າໜ້າທີ່ຕໍາຫຼວດ, ຫ້ອງການກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້, ຫ້ອງການສ່ວຍສາອາກອນ ແລະ ເຈົ້າໜ້າທີ່ຕໍາຫຼວດບັງຫຼວງເມືອງ ໂດຍຫຍໍ້ກ່ຽວກັບວຽກງານການປະຕິບັດພາລະບົດບາດສືບສວນ ແລະ

ໜ້າທີ່ຂອງອົງການສືບສວນ-ສອບສວນ, ການປະຕິບັດກົດໝາຍໃນການດໍາເນີນຄະດີ, ການນໍາໃຊ້ 7 ມາດຕະການສະກັດກັ້ນ ແລະ ການປະຕິບັດກົດໝາຍໃນສະຖານທີ່ກັກຕິວ, ກັກຂັງ, ສູນດັດສ້າງ ແລະ ຄ້າຍດັດສ້າງແນໃສ່ການເກັບກໍາຂໍ້ມູນ, ບັນຫາທາງຂອງສຽງສັງຄົມ. ຈາກນັ້ນ, ບັນດາເຈົ້າໜ້າທີ່ຂັ້ນແຂວງ-ຂັ້ນເມືອງກໍໄດ້ປະກອບຄໍາຄິດຄໍາເຫັນຢ່າງກົງໄປມາ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການປະຕິບັດໜ້າທີ່, ພາລະບົດບາດຂອງແຕ່ລະອົງການສືບສວນ-ສອບສວນໄດ້ຮັບໜ້າໜີ້ຜົນ. ຕອນທ້າຍ ປະທານກອງປະຊຸມໄດ້ມີຄໍາເຫັນໂອ້ລົມ ແລະ ຊີ້ນຳຕື່ມ ກ່ອນອື່ນທ່ານໄດ້ສະແດງຄວາມຍ້ອງຍໍຕໍ່ກັບ ຜົນສໍາເລັດທີ່ແຕ່ລະອົງການຍາດມາໄດ້ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ແລະ ເນັ້ນໜັກໃຫ້ແຕ່ລະພາກສ່ວນສືບຕໍ່ຊຸກຍູ້ ແລະ ປັບປຸງແກ້ໄຂບັນຫາທາງສຽງສັງຄົມ, ເອົາໃຈໃສ່ປະຕິບັດສິດ, ພາລະບົດບາດຂອງເຈົ້າໜ້າທີ່ອົງການສືບສວນ-ສອບສວນຢ່າງເຂັ້ມງວດ, ສືບຕໍ່ສຶກສາ

ອົບຮົມການເມືອງແນວຄິດໃຫ້ພໍ້ແມ່ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ, ຕໍ່ຜູ້ທີ່ກະທໍາຜິດໃຫ້ມີຄວາມເຂົ້າໃຈຢ່າງກວ້າງຂວາງ, ເອກະພາບກັບການນໍາໃຊ້ 7 ມາດຕະການ ໃນໝວດ 135, 136 ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຄໍາຕັດສິນຂອງສານ ເພື່ອຫັນປ່ຽນຢ່າງຮອບດ້ານ ແລະ ນັບມື້ນັບດີຂຶ້ນ.

ໃນໂອກາດເຄື່ອນໄຫວໃນຄັ້ງນີ້, ສະພາປະຊາຊົນແຂວງຕາງໜ້າໃຫ້ກອງທຶນຊ່ວຍເຫຼືອສັງຄົມສະພາແຫ່ງຊາດມອບເງິນຈໍານວນ 100 ລ້ານກີບ ເພື່ອໄປຊ່ວຍປະຊາຊົນເມືອງຄໍາເກີດທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຈາກລົມພາຍຸພັດເຂົ້າເມືອງ ຕາງໜ້າສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ມອບໂດຍທ່ານເລື້ອນວິໄລ ຈັນທະລາພັນ ຄະນະປະຈໍາພັກແຂວງ, ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງຮັບໂດຍທ່ານ ເພັດສະໄໝ ໄຊຍະທິຈິກກໍາມະການພັກແຂວງ, ເລຂາພັກເມືອງ, ເຈົ້າເມືອງຄໍາເກີດ.

(ຂ່າວ: ໂສລະຢາ; ພາບ: ດາວເຮືອງ)

ສພຊ ຄໍາມ່ວນ ຈັດກອງປະຊຸມຕິດຕາມກວດກາ ການປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນິຕິກໍາໃຕ້ກົດໝາຍ

(ສພຊ) - ການຕິດຕາມກວດກາການປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນິຕິກໍາໃຕ້ກົດໝາຍເປັນວຽກງານໜຶ່ງທີ່ມີຄວາມໝາຍ, ຄວາມສໍາຄັນທີ່ຈະຕ້ອງໄດ້ດໍາເນີນການປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເພື່ອເປັນການຕິດຕາມກວດກາ, ຕີລາຄາ ແລະ ປະເມີນຄືນໃຫ້ມີປະສິດທິພາບ, ປະສິດທິຜົນ, ສອດຄ່ອງກັບສະພາບການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ໃນແຕ່ລະໄລຍະ.

ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 10-11 ກໍລະກົດ 2024 ສະພາປະຊາຊົນແຂວງຄໍາມ່ວນ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມຕິດຕາມກວດກາການປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂໍ້ຕົກລົງຂອງເຈົ້າແຂວງຄໍາມ່ວນຂົງເຂດເສດຖະກິດຈໍານວນ 1 ສະບັບ, ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມຮິສອດສາຍພູຫຼວງບ້ານຫຼັງຄັງ ເມືອງບົວລະພາແຂວງຄໍາມ່ວນ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ບຸນມິ ພິມມະສອນ ຮອງເລຂາພັກແຂວງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງຄໍາມ່ວນ, ມີບັນດາທ່ານຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ, ປະທານ/ຮອງປະທານຄະນະກໍາມະການ, ເລຂາ/ຮອງເລຂາທິການສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ, ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງປະຈໍາເຂດເລືອກຕັ້ງ 10 ຕົວເມືອງ, ມີຕາງໜ້າພະແນກການ, ອົງການທຽບເທົ່າພະແນກການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງແຂວງແລະພະນັກງານເສນາທິການຊ່ວຍວຽກຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງຄໍາມ່ວນເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດ 66 ທ່ານ, ຍິງ 15 ທ່ານ.

ໃນກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຝັງເນື້ອໃນລວມກ່ຽວກັບການຕິດຕາມກວດກາການປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂໍ້ຕົກລົງຂອງເຈົ້າແຂວງ, ເຈົ້າຄອງນະຄອນຫຼວງ; ເນື້ອໃນລະອຽດກ່ຽວກັບການຕິດຕາມກວດກາການປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂໍ້ຕົກລົງຂອງເຈົ້າແຂວງ, ເຈົ້າຄອງນະຄອນຫຼວງ; ຮ່າງແຜນ



ແຂວງໄຊສົມບູນຢ່າງພ້ອມພຽງ. ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ທ່ານຄໍາພູພອນ ວົງພະຈັນ ໄດ້ກ່າວວ່າ: ການເປີດກອງປະຊຸມເຝິກອົບຮົມ ແລະ ການທີ່ເຊີນບັນດາວິທະຍາກອນ ແລະ ສໍາມະນາກອນເຂົ້າຮ່ວມໃນຄັ້ງນີ້ ແມ່ນເພື່ອຍົກສູງກ່ຽວກັບການລົງໃຊ້ຊິດຕິດແທດກັບຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ, ທັກສະໃນການຊັກຖາມ, ການເກັບກໍາ ແລະ ວິໄຈຂໍ້ມູນຮັບໃຊ້ການເຄື່ອນໄຫວຢູ່ສະພາແຫ່ງຊາດ, ທັກສະການສືບທະນາ ແລະ ການຕອບບັນຫາກ່ຽວກັບການສືບທະນາຢູ່ກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດໃຫ້ແກ່ ສສຊ-ສສຂ ປະຈໍາເຂດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ພະນັກງານຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງໄຊສົມບູນ ພ້ອມທັງເປັນການຍົກລະດັບຄວາມຮັບຮູ້, ຄວາມເຂົ້າໃຈຕໍ່ໜ້າທີ່ວຽກງານ

ປະຊຸມໃນຄັ້ງນີ້ເພື່ອເປັນການກວດກາຄວາມພ້ອມ, ການກະກຽມການຕິດຕາມການປະເມີນແລ້ວ ລາຍງານຕໍ່ຄະນະປະຈໍາສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ແລະ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງຄໍາມ່ວນຊຸດທີ II, ຕໍ່ກັບວຽກງານດັ່ງກ່າວນີ້ເປັນວຽກງານໜຶ່ງທີ່ຄະນະປະຈໍາສະພາປະຊາຊົນແຂວງຄໍາມ່ວນໃຫ້ຄວາມສໍາຄັນ ແລະ ເອົາໃຈໃສ່ຊີ້ນຳ; ສໍາລັບເນື້ອໃນສັງລວມຂອງບົດລາຍງານແມ່ນເຫັນດີເປັນເອກະພາບແຕ່ຢາກເນັ້ນຕື່ມບາງບັນຫາດັ່ງນີ້: ການປະເມີນຊຸດນີ້ຕ້ອງຕີລາຄາໃຫ້ໄດ້ວ່າການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນິຕິກໍາໃຕ້ກົດໝາຍນີ້ສອດຄ່ອງແລ້ວບໍ່ຖືກຕ້ອງແລ້ວບໍ່ກັບສະພາບຄວາມເປັນຈິງ, ສອດຄ່ອງກັບແນວທາງນະໂຍບາຍຂອງພັກໃນໄລຍະນີ້, ເປັນຕົ້ນແມ່ນສ້າງຄວາມຮັບຮູ້ຄວາມເຂົ້າໃຈໃຈ, ການໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ນິຕິກໍາໃຕ້ກົດໝາຍທີ່ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງໄດ້ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາ, ທາງເວບໄຊລັດຖະການ, ແຕ່ຂັ້ນແຂວງຮອດຂັ້ນພື້ນຖານບ້ານໃຫ້ທົ່ວເຖິງເພື່ອສ້າງຄວາມຮັບຮູ້, ຄວາມເຂົ້າໃຈຕໍ່ເນື້ອໃນຂອງນິຕິກໍາໃຕ້ກົດໝາຍ ແລະ ການປັບປຸງນິຕິກໍາໃຕ້ກົດໝາຍດັ່ງກ່າວໃນຕໍ່ໜ້າປະກອບສ່ວນໃນການພັດທະນາດ້ານເສດຖະກິດໃຫ້ຂະຫຍາຍຕົວຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ.

ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນດ້ານງົບປະມານຈາກໂຄງການມູນນິທິເວສມິນສະເຕີເພື່ອປະຊາທິປະໄຕ (WFD).

(ເອື້ອ ມະໃນສິງ)

ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ ສສຊ-ສສຂ ແລະ ພະນັກງານຊ່ວຍວຽກ ສພຊ ໄຊສົມບູນ



(ສພຊ) ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 4-5 ກໍລະກົດ 2024 ສະພາປະຊາຊົນແຂວງໄຊສົມບູນໄດ້ເປີດກອງປະຊຸມທີ່ຫ້ອງປະຊຸມຂອງຫ້ອງການສຶກສາທິການ ແລະ ກິລາເມືອງລ້ອງຊານ ພາຍໃຕ້ເປັນປະທານຂອງທ່ານ ຄໍາພູ ທອນ ວົງພະຈັນ ສະມາຊິກສະ

ພາປະຊາຊົນແຂວງ ປະຈໍາເຂດເລືອກຕັ້ງເມືອງອະນຸວົງ, ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ; ເຂົ້າຮ່ວມເປັນວິທະຍາກອນ ໂດຍທ່ານ ຄໍາສິງ ໄຊສົມແພງ ຮອງປະທານກໍາມາທິການວຽກງານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ, ທ່ານ ສາຍອູ ພູມສາລີ ຮອງຫົວ

ໜ້າສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້ານິຕິກໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ທ່ານໄພສີ ເຕັມເມລາດ ຫົວໜ້າກົມການເງິນ, ການທະນາຄານ ແລະ ກວດສອບ ແລະ ມີບັນດາທ່ານສສຂ ປະຈໍາເຂດເລືອກຕັ້ງ 5 ເມືອງ ແລະ ພະນັກງານຊ່ວຍວຽກພາຍໃນສະພາປະຊາຊົນ

ຂອງຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈໍາເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 18 ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ. ໃນທີ່ປະຊຸມ, ວິທະຍາກອນໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນກ່ຽວກັບການຊັກຖາມຢູ່ສະພາແຫ່ງຊາດສສ. ຫວຽດນາມ ບາງບົດຮຽນທີ່ຖອດຖອນໄດ້ຂອງສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ເກັບກໍາ, ການວິໄຈຂໍ້ມູນຮັບໃຊ້ການເຄື່ອນ

ຂອງຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈໍາເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 18 ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ. ໃນທີ່ປະຊຸມ, ວິທະຍາກອນໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນກ່ຽວກັບການຊັກຖາມຢູ່ສະພາແຫ່ງຊາດສສ. ຫວຽດນາມ ບາງບົດຮຽນທີ່ຖອດຖອນໄດ້ຂອງສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ເກັບກໍາ, ການວິໄຈຂໍ້ມູນຮັບໃຊ້ການເຄື່ອນ



ເສຍພາສີອາກອນ ແມ່ນຊ່ວຍຊາດພັດທະນາ

ດົ້ນກີບເມກ

ການເສຍພາສີ-ອາກອນ ແມ່ນຜົນທະ ເປັນເງິນຂອງບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ແລະ ການ ຈັດຕັ້ງທີ່ມີລາຍໄດ້ ຫຼື ລາຍຮັບຈາກການດຳ ເນີນທຸລະກິດ, ການຊົມໃຊ້ສິນຄ້າ ຫຼື ການບໍ ລິການ ການນຳໃຊ້ທີ່ດິນ ແລະ ຊັບສິນ ຫຼື ການ ເຄື່ອນໄຫວອື່ນໆ ຢູ່ ສປປ ລາວ ແລະ ຕ່າງປະ ເທດ ເຊິ່ງຕ້ອງເສຍອາກອນຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດ ໄວ້ໃນກົດໝາຍ, ຜູ້ຂຽນຂໍສະເໜີຕື່ມວ່າ: ວຽກ ງານພາສີແມ່ນຜົນທະ ເປັນເງິນທີ່ມອບໃຫ້ ລັດໂດຍບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ຫຼື ການຈັດຕັ້ງ ທີ່ດຳເນີນການນຳເຂົ້າ-ສົ່ງອອກຜ່ານແດນ, ເຄື່ອນຍ້າຍສິນຄ້າ, ເຄື່ອງຂອງຜ່ານດ່ານຊາຍ ແດນ ຕາມອັດຕາທີ່ກຳນົດໄວ້ໃນອັດຕາພາສີ ແລະ ກົດໝາຍ.

ພວກເຮົາມັກໄດ້ຍິນຫາງສຽງສັງຄົມ ເວົ້າກັນວ່າບາງຄົນຄຳຂາຍກໍຫຼືບຫຼືກພາສີ-ອາ ກອນ ເພາະຈະໄດ້ກຳໄລຫຼາຍ ຍ້ອນບໍ່ເສຍພາ ສີເຊິ່ງການຄ້າປະເພດນັ້ນກໍພາໃຫ້ເກີດຄວາມ ບໍ່ຍຸຕິທຳ-ບໍ່ປະຕິບັດຕາມລະບຽບກົດໝາຍ ເວົ້າໃຫ້ສຸດ ຄົນຜູ້ນັ້ນເອົາປຽບໝູ່ ບໍ່ຮັກຊາດ ທັງໆທີ່ຜົນທະ, ໜ້າທີ່ກໍບອກໄວ້ແລ້ວ ໃນເມື່ອ ເຮົາເປັນເຈົ້າຂອງປະເທດຊາດ ເປັນຫຍັງເຮົາ ຈຶ່ງບໍ່ຊ່ວຍກັນຍູ້ໝູນໃຫ້ຊາດຈະເລີນ ເພາະ ຄວາມຈິງຫຼາຍຄົນກໍຮັບຮູ້ວ່າ ລັດຖະບານ ກຳ

ລັງເອົາໃຈໃສ່ເນັ້ນໜັກປະຕິບັດ 2 ວາລະແຫ່ງ ຊາດ ເວົ້າສະເພາະ ວາລະແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງ ຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດ ດັ່ງນັ້ນ, ການເສຍ ພາສີ-ອາກອນຈາກການຄ້າຂາຍ ກໍແມ່ນວິທີ ໜຶ່ງສະແດງອອກເຖິງຄວາມຮັກຊາດ.

ປຶ້ມຄູ່ມືໂຄສະນາບຸກລະດົມເສຍພາສີ- ອາກອນໃຫ້ລັດຍັງໄດ້ສ້າງຄຳຖາມໜ້າຄິດໄວ້ ວ່າ ຢາກໃຫ້ຊາດຕົນເອງຝົນທຸກ ຈະຕ້ອງເຮັດ ຫຍັງແດ່? ຄຳຕອບທີ່ຈະແຈ້ງບອກໄວ້ວ່າ: ປະ ຊາຊົນລາວຕ້ອງເຊິດຊຸນນຳໃຈຮັກຊາດ, ຮັກເອ ກະລາດ, ເປັນເຈົ້າຕົນເອງພັດທະນາຊາດ, ປະ ຊາຊົນລາວຕ້ອງຍົກລະດັບຄວາມຮູ້, ຕື່ນຕົວ ທາງດ້ານການເມືອງ-ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ປະ ຊາຊົນລາວໃຊ້ສິດປະຊາທິປະໄຕຂອງຕົນເຂົ້າ ຮ່ວມໃນການຄຸ້ມຄອງລັດ, ຄຸ້ມຄອງເສດຖະ ກິດສັງຄົມ, ຮ່ວມອອກທຶນ, ປຶກສາ, ຮ່ວມ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ, ຮ່ວມຕິດຕາມກວດກາ.

ສັງລວມໄດ້ວ່າ: ການເຊິດຊຸນນຳໃຈຮັກ ຊາດ-ສະຕິຊາດ, ຮັກເອກະລາດ ແລະ ຮ່ວມ ກັນກວດກາ-ຄຸ້ມຄອງລັດ ແມ່ນໜ້າທີ່ລວມ ຂອງບຸກຄົນ, ການເສຍພາສີເສຍອາກອນ ກໍ ແມ່ນທາງໜຶ່ງຮັກຊາດ ຊ່ວຍກັນແກ້ໄຂບັນຫາ ເສດຖະກິດຂອງຊາດ !.



ລິດຈະນາ- ລິຂິດ- ຈານ

ລິດຈະນາ, ລິຂິດ ແລະ ຈານ ເປັນສາມຄຳທີ່ມີຄວາມໝາຍກ່ຽວກັບ 'ຂຽນ' ຄືກັນ ແຕ່ມີຄວາມໝາຍ ແລະ ການນຳໃຊ້ຕ່າງກັນດັ່ງນີ້:

'ລິດຈະນາ' ເປັນຄຳກິລິຍາຈາກເຄົ້າປາລີ ຄຳເດີມອອກສຽງວ່າ ຣະຈະນາ ທີ່ໝາຍ ເຖິງ "ການແຕ່ງ, ການປະດັບ". ເມື່ອນຳມາໃຊ້ໃນພາສາລາວ ກໍແປງສຽງເປັນ 'ລິດຈະນາ' ຖ້າເປັນຄຳກິລິຍາ ກໍໝາຍເຖິງ "ຂຽນ, ແຕ່ງ, ປະພັນ" ເຊັ່ນ

- ໜັງສືເລື່ອງ "ສັງສິນໄຊ" ລິດຈະນາ ໂດຍ ປາງຄຳ.
- ແຕ່ມາຮອດປັດຈຸບັນ ຄຳວ່າ ລິດຈະນາ ມັກໃຊ້ໃນຄວາມໝາຍວ່າ "ຖ່າຍທອດ ອອກຈາກໜັງສືເດີມ"
- ຄຳພີ ລາຊະສາດ: ກົດໝາຍບູຮານລາວ ລິດຈະນາໂດຍ ສຳລິດ ບົວສີສະຫວັດ.
- ມະຫາກາບ ທ້າວຮຸ່ງທ້າວເຈືອງ ສະບັບສົມບູນ, ລິດຈະນາໂດຍ ສີລາ ວິຣະວົງ.
- ໜັງສືຊຸມນຸມ ນານາຄະຕິ ສຸພາສິດບູຮານລາວລ້ານຊ້າງ: ລວມມີ ຄຳສອນຄະດີ ໂລກຄະດີທັມ ແລະ ແກ້ບັນຫາ ມີທັງມູນລະກິດບູຮານລາວ ຄາຖາອາຄົມ ມາດຕາບູຮານ ແລະ ອື່ນໆ ລິດຈະນາໂດຍ ນວນ ທິລະກຸນ

ຖ້າເປັນຄຳວິເສດ ກໍໝາຍເຖິງ "ງາມ" ແຕ່ນິຍົມໃຊ້ຄຳທີ່ແປງສຽງເປັນ 'ລິດຈະນາ' ຫຼາຍກວ່າ ຈະມັກຕັ້ງເປັນຊື່ຂອງແມ່ຍິງ ເຊັ່ນ ນາງລິດຈະນາ.


'ລິຂິດ' ມາຈາກເຄົ້າປາລີ ລິຂິຕະ ໝາຍເຖິງ "ຂຽນແລ້ວ" ແລ້ວແປງເປັນຄຳລາວວ່າ ລິຂິດ. ຖ້າເປັນຄຳນາມ ໝາຍເຖິງ "ໜັງສື, ຈິດໝາຍ" ເຊິ່ງມັກໃຊ້ກັບຜະສົງສາມະເນນ ໃນສະໄໝບູຮານ ເຊັ່ນ

- ເຈົ້າອາວາດໄດ້ມີລິຂິດເຖິງຜະສົງລູກວັດທີ່ໄປສຶກສາຢູ່ເມືອງອື່ນ.
- ຖ້າເປັນຄຳກິລິຍາກໍໝາຍເຖິງ "ຂຽນ ຫຼື ກຳນົດ" ເຊັ່ນ
- ບາງຄົນເຊື່ອວ່າ ຊາຕາຄົນເຮົາທຸກຄົນໄດ້ຖືກລິຂິດໄວ້ແລ້ວ.
- ບາງຄົນເວົ້າວ່າ ຊີວິດຂອງເຮົາຈະເປັນແນວໃດ ກໍແລ້ວແຕ່ພິມລິຂິດ.
- ດວງເຮັງບໍ່ເຊື່ອເລື່ອງພິມລິຂິດ ດັ່ງນັ້ນ ລາວຈຶ່ງລິຂິດຊີວິດຂອງຕົນເອງ.

'ຈານ' ເປັນຄຳກິລິຍາ ມາຈາກເຄົ້າຂະແມ 'ຈາຣະ' ແລ້ວແປງເປັນຄຳລາວວ່າ ຈານ ໝາຍເຖິງ "ຂຽນໜັງສືໃສ່ໃບລານດ້ວຍເຫຼັກແຫຼມ" ເຊັ່ນ

- ເຫຼັກທີ່ຂຽນໜັງສືໃສ່ໃບລານ ເພິ່ນເອີ້ນວ່າ ເຫຼັກຈານ.
- ໃນສະໄໝບູຮານ ຜະສົງມັກຈານໜັງສືທີ່ເປັນບົດວັນນະຄະດີຕ່າງໆໃສ່ເທິງໃບລານ.
- ທ້າວຄຳແດງມີໂອກາດໄດ້ຮຽນຈານໜັງສືໃສ່ໃບລານສະໄໝບວດເປັນຈົວຢູ່ວັດ ໃກ້ບ້ານ.





ວິທີເຮັດວຽກ

ພາກທີ 6
ວິທີນຳ

ໃນບ່ອນທີ່ວຽກການບໍ່ແລ່ນສະດວກນັ້ນ ມັນມັກເປັນຍ້ອນບໍ່ມີກຸ່ມການນຳທີ່ປະ ສານງານໃກ້ຊິດກັບປະຊາຊົນ, ຍົກຕົວຢ່າງກໍຄື: ໂຮງຮຽນຫຼັງໜຶ່ງຖ້າບໍ່ມີນາຍຄູ, ຂ້າລາ ຊະການ ແລະ ນັກຮຽນກຸ່ມ ໜຶ່ງທີ່ຫ້າວຫັນແຕ່ 10 ຄົນໄປຫາຫຼາຍສິບຄົນມາສາມັກຄີ ກັນເປັນກຸ່ມແກ່ນສານນຳພາ ແລ້ວວຽກການໃນໂຮງຮຽນນັ້ນເດັດຂາດຕ້ອງເລະເຊີຍ. ເພາະສະນັ້ນ ບໍ່ວ່າສຳນັກງານໃດ ບໍ່ວ່າກອງທະຫານໃດ ກໍຕ້ອງເລືອກເອົາຄົນຫ້າວຫັນບໍລິ ສຸດ ມີຄວາມສາມາດຮັກສາລະບຽບວິໄນສາມັກຄີກັນເຂົ້າເປັນແກ່ນສານການນຳພາ.

ການນຳພາໃນວຽກງານຕົວຈິງຂອງພັກ ຕ້ອງແມ່ນອອກມາຈາກໝູ່ປະຊາຊົນ ແລ້ວກັບຄືນໄປຫາໝູ່ປະຊາຊົນ, ໝາຍຄວາມວ່າ ລວບລວມເອົາທຸກຄຳເຫັນທີ່ຊະຊາຍ, ປຶກຍ່ອຍຂອງປະຊາຊົນມາຈຳແນກມັນ, ຄົ້ນຄວ້າມັນ, ສັບຊ້ອນມັນໃຫ້ເປັນຄຳເຫັນທີ່ ມີສາຍໄຍຕິດຕໍ່ກັນ, ແລ້ວເອົາມັນໄປອະທິບາຍຊີ້ແຈງໃຫ້ປະຊາຊົນ ແລະ ເຮັດໃຫ້ປະຊາ ຊົນຍືດໝັ້ນ ແລະ ປະຕິບັດຄຳເຫັນອັນນັ້ນ.

ອ່ານຕໍ່ສະບັບໜ້າ...




ຮຽນຄຳລາວໃໝ່

ຄູ່ສູງ

ຖືກ	ຜິດ
ເຂົ້າສອງໜັ້ນ	ເຂົ້າສອງມິ້ນ
ມິ້ນພະລາດ	ໜັ້ນພະລາດ
ຫຍິ່ງແຂ້ວ	ຍິ່ງແຂ້ອ
ຍອດຍິ່ງ	ຍອດຫຍິ່ງ
ຫຍ່ອມຫຍ້າ	ຍ່ອມຫຍ້າ
ຍ່ອມດີ	ຫຍ່ອມດີ
ບ່າໄຫຼ່	ບ່າໄລ່
ໄລ່ໜີ	ໄຫຼ່ໜີ
ບ່າເຫຼົ້າ	ບ່າເລົ້າ
ເລົ້າເລື່ອງ	ເຫຼົ້າເລື່ອງ



ຜັກແປ້ງນົວ ຜັກພັນບ້ານ ກັບຄຸນປະໂຫຍດທີ່ຫຼາກຫຼາຍ

ໂດຍ: ຫົວກະທົ



ຜັກແປ້ງນົວນິຍົມນຳມາປຸງແຕ່ງເປັນອາຫານ ໂດຍເກັບຍອດອ່ອນແລະໃບອ່ອນສ່ວນຫຼາຍມັກປະສົມກັບອາຫານປະເພດຕ່າງໆເຊັ່ນ: ຂົ້ວ, ເອາະ, ແກງ ແລະ ອື່ນໆ ເຊິ່ງລົດຊາດຂອງມັນຈະຄ້າຍກັບຜັກກາດນາ ແຕ່ແຊບກວ່າ. ນອກຈາກເປັນອາຫານທີ່ມີລົດຊາດແຊບແລ້ວ ຍັງມີຄຸນປະໂຫຍດທາງດ້ານການຢາເຊັ່ນ: ໃຊ້ເປັນຢາລະບາຍ, ຂັບປັດສະວະ, ເພີ່ມການໄຫຼວຽນຂອງເລືອດ, ຊ່ວຍຍ່ອຍອາຫານ, ຊ່ວຍປ່າລຸງສາຍຕາ, ຊ່ວຍຫຼຸດນ້ຳໜັກ, ລ້າງສານພິດຈາກໝາກໄຂ່ຫຼັງ, ປ້ອງກັນການເຈັບຫົວ, ເພີ່ມແຄລຊຽມໃຫ້ກະດູກ, ຊ່ວຍຂ້າເຊື້ອ

ໃນປອດ, ປ້ອງກັນເລືອດຈາງ, ເພີ່ມທາດເຫຼັກໃນເລືອດ, ຊ່ວຍຄວບຄຸມນ້ຳຕານກັບຜູ້ເປັນຜະຍາດເປົາຫວານ, ຊ່ວຍປ່າລຸງສະໝອງໃຫ້ເຮັດວຽກຢ່າງມີປະສິດທິພາບ. ຄຸນຄ່າທາງໂພຊະນາການທາງອາຫານສູງ, ໃບຜັກແປ້ງນົວ 100 ກຣາມ

ຈະປະກອບດ້ວຍນ້ຳ85.3%, ຄາໂບໄຮເດຣດ 4.2%, ໂປຣຕີນ 5.7%, ໄຂມັນ 0.4%, ໃຍອາຫານ 1.9%, ມີແຮ່ທາດຕ່າງໆເຊັ່ນ: ແຄລຊຽມ 199.4 ມິນລິກຣາມ, ໂພແທສ 217.2 ມິນລິກຣາມ, ຝອສຟໍຣັດ 39.0 ມິນລິກຣາມ,

ເຫຼັກ 11.4 ມິນລິກຣາມ, ມີວິຕາມິນຊີ 164.7 ມິນລິກຣາມ, ແລະວິຕາມິນເອ 0.085 ມິນລິກຣາມ. ນອກຈາກນີ້, ຍັງມີການລາຍງານວ່າເປັນຜັກທີ່ມີຄຸນຄ່າທາງອາຫານສູງກວ່າຜັກອື່ນໆ 2-3 ເທົ່າ.

ຂໍ້ຄວນລະວັງ: ຜັກ

ແປ້ງນົວ ມີຄຸນຄ່າທາງໂພຊະນາການສູງ ແຕ່ຄວນປຸງແຕ່ງໃຫ້ສຸກ ເພາະຜັກດິບມີທາດຜິດກຸ່ມໄຮໂດຣໄຊຍານິກ ໄກລໂອໄຊດ໌ (hydrocyanic glycosides) ເຊິ່ງເປັນທາດອັນຕະລາຍຕໍ່ຮ່າງກາຍ. ດັ່ງນັ້ນ, ຄວນຕົ້ມໃຫ້ສຸກຢ່າງໜ້ອຍຜ່ານຄວາມຮ້ອນ 15-20 ນາທີ ແລະ ຫ້າມກິນຜັກດິບ.

ຂໍ້ມູນຈາກ: ພາເຂົ້າລາວ



ຍິງລາວສາວເດັ່ນ

ລູກທາດສາມປາງ

* ຍິງລາວດັງເດັ່ນກ້າ ຊື່ສຽງຂະໂຍງໄກ ຜິວຜ່ອງພັນເໝືອນແຕ້ມ ຍາມເມື່ອແລ້ວລ່າຈ້ອງ

* ມວຍຜິມດຳແຕ່ງເກົ່າ ເດັ່ນລະໄມແຜວພາວ ສຸດສະເໜຫາຮູ້ ວາຈານວນອິນອ້ອຍ

* ຄວາມຮູ້ສູງສິ່ງພົ້ນ ເປັນນາຍພັນຫຼາຍຄົນ ວິຊາການເຕັມຂັ້ນ ແຊງຊ່ວງຊາຍເລັ່ງດັນ

* ວຽກຈັບບາຍກໍ່ສ້າງ ເປັນການນຳພາພັກ ຄຽງຂ້າງຊາຍດອມເຂົ້າ ຍິງຂົນຂວາຍກິນໄງ່

* ວຽກເຮືອນຊານຄ່ອງແຄ້ວ ບໍ່ຂອດຄາເຄືອງຂົນ ເວົ້າມ່ວນງາມຮອຍຍິ້ມ ເຫັນແລ້ວຍິ່ງແທ້

* ສະຕິລາວເອກອ້າງ ຮຸ່ງປັນຍາຄົມແຫຼມ ການສຶກສາໂທຊິ້ນ ມີພິບໄຫວກັນກ້າວ

* ຖືວິໄນເຄັ່ງຂີ້ ງານສຳຄັນຍິງລຸຍ ຮິດຄອງລາວແຂນຫ້ອຍ ສິນທຳເປັນທີ່ຈິງ

ລືຊາຊານໄຊ ເກັ່ງງາມຄົນຍ້ອງ ແນມນຳເກີນຄ່ອງ ເຫັນນ້ອງຄຽມຄົມ

ສະໄບບ່ຽງແຜໄໝ ນຸ່ງງາມຊິງເອີ ຍິງລາວດູສະຫງ່າ ຫວານຈ້ອຍມ່ວນຫູ

ທຽມປ່າວຊາຍສະກັນ ດັງດຽວສະເໝີໜ້າ ແວວໄວຂັນແຂ່ງ ຫັນຫ້າວດຸ່ງກາຍ

ຫຼາຍຢ່າງຍິງທຳ ມາກມາຍຍິງພ້ອມ ໜັກເປົາຊວ່ານຊ່ວຍ ໃຈກ້າເກັ່ງຫານ

ເຮັດຢູ່ກະທຳກິນ ຊຸ້ອັນເຖິງເທົ່າ ຄືນມາຍາມແວ່ ແຍງຍ້ອງວ່າດີ...ແທ້ແລ້ວ!

ຍຸກໃໝ່ຮຽນສູງ ເກັ່ງງາມແກມກຳ ປະລິນຍາເອກໃຫຍ່ ກຽນກ້ອງວ່ອງໄວ

ວຽກດ່ວນທັນການ ຕໍ່ເຕີມຕາມຕ້ອຍ ປະເພນີດູເດັ່ນ ວາງໄວ້ຫວ່າງໃຈ...ງາມເດ!

3 ຂັ້ນຕອນງ່າຍ ໃນການດາວໂຫຼດ ແອັບຂອງ ສະພາແຫ່ງຊາດ Lao NA ໄວ້ໃນມືຖືຂອງທ່ານ

ຜ່ານ

Download on the App Store | GET IT ON Google play

1 ຂັ້ນຕອນທີ 1: ເຂົ້າໄປທີ່ເຄື່ອງໝາຍ ຫຼື ເຂົ້າເຄື່ອງໝາຍ ຫຼື ຈາກນັ້ນໃຫ້ພິມຊອກຄຳວ່າ Lao NA

ສຳລັບທີ່ໃຊ້ລະບົບ Android | ສຳລັບທີ່ໃຊ້ລະບົບ iOS

2 ຂັ້ນຕອນທີ 2: ກົດເຂົ້າໄປເຄື່ອງໝາຍ ແລ້ວກົດຕິດຕັ້ງ ແລ້ວລໍຖ້າຈົບກ່າວການຕິດຕັ້ງສຳເລັດ

3 ຂັ້ນຕອນທີ 3: ຫຼັງຈາກການດາວໂຫຼດສຳເລັດແລ້ວຢ່າມາກໍ່ສາມາດ ເລືອກອ່ານຂ່າວໜັງສື ຫຼື ຂ່າວຫຼ້າສຸດໄດ້ຕາມໃຈມັກ



ເລື່ອງລາວ
ລະບົບ

(ເລື່ອງເບົາໆ ເວົ້າແບບບັນເທີງ ບໍ່ເລັ່ງພິທີການ)
ສັຽມຫ້ຽມ

* **ຊົມ** ເຊີຍວິນສ້າງຕັ້ງສະຫະພັນແມ່ຍິງລາວ ທີ່ລະໝວດຽນມາບົບລົບຮັບສອບ 69 ປີ (20 ກໍລະກົດ 1955-20 ກໍລະກົດ 2024) ແມ່ຍິງລາວເອກອ້າງ ຜົນງານໃຫຍ່ໆມີມາ ປົກປັກຮັກສາ ເພີ່ມພວນຄຸນສ້າງ ອາຍຸສາກຄຸນແບບອາຍຸໃຫຍ່ ວັດທະນະທຳສືບເນື່ອງ ຊື່ສຽງດັງກີນກ້ອງ ໃລາຍ້ອງຊື່ນຊົມ **ນັບແລ້ວ!**

* **ວິບ** ທີ 15 ກໍລະກົດຜ່ານມາ ໃນກອງປະຊຸມເປັດກວ້າງລັດຖະບານ **ປະທານປະເທດ** ໄດ້ມີຄຳເຫັນ**ເດັດຂາດ** ໃຫ້ລັດຖະບານ ເອົາໃຈໃສ່ແກ້ ບັນຫາເດັດສັງຄົມ ລະດົມທຸກກຳລັງ ປ່ຽນແປງໃຫ້ມັນໄດ້ ໃນໄລຍະ 1 ເດືອນໃຫ້ ເງິນກັບແຊງຄ່າ ອັດຕາລັດຖະກອນເພີ່ມຂຶ້ນ ສິນຄ້າຜຽງສະຄຽບ **ນັບແລ້ວ!**

👍 **ຊອບຍິ້ມ** 🤔

ແອ່ນຕັ້ງ

ເລື່ອງ: **ຂີ້ແຕກ**

ທີ່ຕະຫຼາດແຫ່ງໜຶ່ງ ຢູ່ຊັບຊາຍເລື່ອງປະດັບ ຕູ້ຊຽວກຳລັງຢືນຊອກຊີ້ແທບຄ່າລົງເພັດຢູ່ ຫິນໄດ້ນັບຜູ້ກຳຫຼຽວໄປເຫັນແທບອົງໜຶ່ງຮຽງໆ ຈິ່ງຮັບກັ້ມລົງເບິ່ງຈົນລົມວ່າກຳລັງປອດຕິດຢູ່ ຈົນຕິດອອກມາ ແປດ...!! ຕູ້ຊຽວອາຍເລື່ອງຫຼຽວຊ້າຍຫຼຽວຂອດ ແຕ່ບໍ່ມີໃຜຢ່າງກາຍມາບໍລິເວນນັ້ນ ມີພຽງເຈົ້າຂອງຮ້ານຢືນຍັ້ມຢູ່ຕໍ່ໜ້າ ດ້ວຍຄວາມອາຍ ລາວຈິ່ງຖາມໄປວ່າ:

“ແທບອົງນີ້ລາຄາເທົ່າໃດ”
ເຈົ້າຂອງຮ້ານຕອບວ່າ:
“ເຈົ້າເຫັນພຽງຄວາມງາມເຈົ້າຍິ່ງຕິດແຕກ ຄັນຮູ້ລາຄາເຈົ້າຊິບໍ່ຂີ້ແຕກ ພຸ້ນບໍ່!!!”



ຄະຕິເຕືອນໃຈ

ດອກຫຍ້າ

ອັດສະລິນໃຈໃຈ ໃຈເງິນຮັງມາແຕກ ບາດອ່າກະໂປະໝາກພ້າວ ຮັງມາພັ້ນກວ່າໃຈ



ວິເສດ ສະແຫວງສຶກສາ

ຢ່າໃຫ້ນ້ຳເຂາດປາ ຢ່າໃຫ້ປ່າເຂາດສັດ

ເລື່ອງທີ່ເລາະຊອກມາຂຽນໃຫ້ອ່ານປະຈຳສະບັບນີ້ລ້ວນແຕ່ພົວພັນກັບການອະນຸຮັກສັດ ບໍ່ວ່າຈະເປັນສັດໂຄກ ຫຼື ສັດນ້ຳ. ຂໍເລີ່ມຈາກເລື່ອງທີ່ເກີດຂຶ້ນຢູ່ອິນໂດເນເຊຍ ທີ່ເປັນປະເທດເສດຖີກະເດນຫຼາຍກວ່າ 10 ພັນແຫ່ງ ທີ່ຍັງຢາຍຢູ່ນ່ານນ້ຳທະເລອັນກວ້າງໃຫຍ່ໄພສານ ໃນນັ້ນ ຍັງມີຫຼາຍໆເກາະທີ່ເປັນເຂດຜີບໍ່ທ່ອງຄົນບໍ່ທຽວ, ເປັນເຮືອນຢູ່ອຸ່ນອນຂອງສັດນາໆພັນກໍຄືເຜົ່າພັນມະນຸດຕົກດຳບັນຫາງໄກຍຸກດິຈິຕອນ. ສ່ວນທີ່ພົວພັນກັບປະຊາກອນສັດນັ້ນ, ອິນໂດເນເຊຍ ຍັງມີຊະນິດສັດເລືອຄານທີ່ເປັນເອກະລັກສະເພາະເອີ້ນວ່າ ມັງກອນໂກໂມໂດ ຄ້າຍເຫ້ຍ ຫຼື ແຂ້ໃຫຍ່, ມີລົງໂອຮັງອຸ້ງ, ພັນນິກຮັງສຽງຫວານ, ເສືອ, ແຮດ, ລົງ ແລະ ນົກ ຊະນິດທີ່ກ່າວມານັ້ນ ເປັນທີ່ນິຍົມຊື້ຂາຍກັນໃນທົ່ວໂລກ ເພື່ອເອົາໄປເປັນສັດລ້ຽງປະດັບບາລະມີຂອງສ່ວນບຸກຄົນຢູ່ໃນຫຼາຍໆປະເທດ; ດັ່ງນັ້ນ, ຈຶ່ງບໍ່ແປກທີ່ມີຂ່າວອອກມາເລື້ອຍໆກ່ຽວກັບການຍຶດສັດປ່າທີ່ຖືກລັກລອບຂ້າມປະເທດ ໄປຂາຍຢູ່ຕາມຕະຫຼາດມືດໃນຫຼາຍໆປະເທດ. ຍ້ອນແນວນີ້ລະ, ທາງການອິນໂດເນເຊຍ ຈຶ່ງມີກົດໝາຍເຫຼັກ ເພື່ອປ້ອງກັນບໍ່ໃຫ້ສັດປ່າພັນສະເພາະເຫຼົ່ານີ້ກາຍເປັນສິນຄ້າ. ແລ້ວຫວ່າງບໍ່ດົນມານີ້ ກໍມີຂ່າວວ່າທາງການອິນໂດເນເຊຍໄດ້ປັບປຸງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍສິ່ງແວດລ້ອມຄົນໃໝ່ ໃນນັ້ນ, ໄດ້ກຳນົດໂທດໜັກຂຶ້ນຕໍ່ສໍາລັບຜູ້ລັກລອບຄ້າສັດປ່າ ຄືໄດ້ເພີ່ມໂທດຕິດຄຸກສູງສຸດເປັນ 20 ປີ ຈາກ 5 ປີ ໃນເມື່ອກ່ອນໄປພ້ອມໆກັບໂທດປັບໃໝທີ່ເພີ່ມຂຶ້ນເຊັ່ນກັນ. ເພື່ອປ້ອງກັນບໍ່ໃຫ້ຈຳນວນສັດປ່າປະເພດຫວງຫ້າມຫຼຸດລົງ, ທາງການອິນໂດເນເຊຍ ເອົາໃຈໃສ່ໃຫ້ຄວາມສໍາຄັນເປັນພິເສດໃນການປົກປັກຮັກສາປ່າໄມ້ໃຫ້ເປັນເຮືອນຢູ່ອຸ່ນອນທີ່ປອດໄພ ແລະ ຖາວອນສໍາລັບສັດປ່າ. ທາງການໄດ້ໃຫ້ຂໍ້ສະຫຼຸບວ່າ ປັດໄຈສ່ຽງທີ່ເຮັດໃຫ້ຈຳນວນສັດປ່າຫຼຸດລົງນັ້ນ ປະກອບມີ: ການທໍາລາຍປ່າເຊິ່ງເປັນການທໍາລາຍທີ່ຢູ່ອາໄສຂອງສັດປ່າ,

ການລັກລອບລ່າສັດປ່າເພື່ອຂາຍ, ເພື່ອເປັນອາຫານ ຫຼື ເພື່ອເອົາຊິ້ນສ່ວນໄປປະກອບເປັນຢາປິ່ນປົວຫຼືບໍາລຸງສຸຂະພາບຕາມຄວາມເຊື່ອ. ຢູ່ອິນໂດເນເຊຍນັ້ນ ໃນແຕ່ລະ 10 ປີ ຈະມີການທົບທວນຄືນບັນຊີສັດປະເພດຫວງຫ້າມ ເພື່ອເບິ່ງວ່າສັດປະເພດໃດຄວນສືບຕໍ່ຫວງຫ້າມ ແລະ ປະເພດໃດທີ່ຄວນໂຍະຍານໃຫ້ຊົມໃຊ້ໄດ້ຕາມລະບຽບການ ເພາະຈຳນວນສັດເພີ່ມຂຶ້ນ ຫຼື ຫຼຸດລົງເກີນຄວາມພໍດີ ກໍຈະສ້າງຜົນກະທົບຕໍ່ຄວາມສົມດຸນທາງນິເວດ.

ຢູ່ກຳປູເຈຍ ປະເທດທີ່ອຸດົມສົມບູນດ້ວຍປ່າ ແລະ ແຫຼ່ງນ້ຳ ບໍ່ວ່າຈະເປັນທະເລ, ລຳເຊ ແລະ ທະເລນ້ຳຈືດ (ຕົງເລສາບ) ທີ່ໃຫຍ່ທີ່ສຸດແຫ່ງໜຶ່ງຂອງໂລກ. ທີ່ພິເສດທີ່ສຸດ ກໍຄືປະເທດນີ້ມີພັນເຕົ້າທີ່ມີສີສັນງົດງາມເປັນເອກະລັກຍາກຊົມພໍເຫັນຢູ່ແຫ່ງອື່ນໆຂອງໂລກ. ເມື່ອປະມານ 6 ປີຜ່ານມາ, ໄດ້ມີຂ່າວວ່າທາງການກຳປູເຈຍໄດ້ຍົກຍ້າຍເຕົ້ານ້ຳຈືດຈຳນວນ 200 ໂຕ ໄປຢູ່ບ່ອນປອດໄພຈາກການລ່າ ຫຼື ຈາກການສູນພັນຍ້ອນການປ່ຽນແປງຂອງດິນຟ້າອາກາດ. ເຕົ້າທີ່ວ່ານີ້ມີຊື່ວ່າ: “ເຕົ້າພະລາຊາ” ເພາະແຕ່ກ່ອນໆຜ່ານ ມີແຕ່ເຈົ້າຊີວິດເທົ່ານັ້ນມີສິດສະເຫວີຍ(ກິນ)ເຕົ້າຊະນິດນີ້. ໃນປັດຈຸບັນ ເຕົ້າພະລາຊາຂອງກຳປູເຈຍເປັນ 1 ໃນຈຳນວນເຕົ້າ 25 ສາຍພັນທົ່ວໂລກທີ່ສ່ຽງຈະສູນພັນ. ທີ່ຈິງແລ້ວ ຊາວກຳປູເຈຍເຊື່ອກັນວ່າເຕົ້າພະລາຊາໄດ້ສູນພັນໄປແຕ່ດົນແລ້ວ ແຕ່ແລ້ວພັດຖືກຄົ້ນພົບຄືນ ໃນປີ 2000 ດັ່ງນັ້ນ, ຈຶ່ງມີມາດຕະການອະນຸຮັກ ແລະ ຂະຫຍາຍພັນຢ່າງຂະຫຍັນຂັ້ນແຂງ.



#ບ່າລະບື

ຊາຍໜຶ່ງ ທຸ່ມແຮງຍົກໂຕະໜ່ວຍໃຫຍ່ອອກຈາກເຮືອນຂອງຕົນ. ຄົນເຮືອນໃກ້ຖາມເຂົາວ່າ “ເຮີຍເລີດ... ໂຕຊິເອໂຕະໄປໃສ່ຫັ້ນ?” ທ້າວເລີດຕອບວ່າ: “ເຮີເອີເອໄປຮັກ ໃຫ້ເຂົາແທກຜັງໃໝ່”.

#BAOKBU

An stupid man was struggling out of his house with a big table. His neighbour said to him, “Hello, Chert. Where are you going with that then?” And Chert replied, “I’m taking it to the store to have it measured for a new table cloth”.



ຂົນໜຸ່ມ ຂົນໄປໂຕະຫຼາດ

ໂດຍ : ພູຜາ

ສື່ຟຸດ...

(ຕໍ່ຈາກໜ້າ 8)

ໄຫວຢູ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ການຕອບບັນຫາກ່ຽວກັບການສິນທະນາຢູ່ສະພາແຫ່ງຊາດ, ທັກສະການສິນທະນາຢູ່ກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ການສິນທະນາໃນກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດຄື: ທັກສະ ແລະ ພຶດຕິກຳຕົວຈິງ; ການລົງໄກ້ຊິດຕິດແທດຕິດແທດກັບຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງຢູ່ ສສ. ຫວຽດນາມແລກປ່ຽນປະສົບການຂອງຜູ້ແທນສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ທັກສະການລົງງົບປະມານແຫ່ງລັດ ແລະ ທັກ

ສະໃນການຕິດຕາມກວດກາງົບປະມານແຫ່ງລັດ.

ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ສໍາມະນາກອນໄດ້ຜັດປ່ຽນກັນແລກປ່ຽນບົດຮຽນລະຫວ່າງວິທະຍາກອນ ແລະ ສໍາມະນາກອນໄດ້ປະກອບຄໍາຄິດເຫັນຢ່າງຄືກຄືນແບບກົງໄປກົງມາແບບເປັນກັນເອງຕໍ່ກັບປະສົບການຕົວຈິງ ທີ່ໄດ້ຜ່ານການປະຕິບັດຈັດຕັ້ງມາແລ້ວນັ້ນ ແລະ ຈະນໍາເອົາຄວາມຮູ້, ຄວາມເຂົ້າໃຈ, ບົດຮຽນໃໝ່ໆ ທີ່ຕ້ອງໄດ້ສືບຕໍ່ປະຕິບັດຈັດຕັ້ງໃຫ້ປະກົດຜົນເປັນຈິງ ແລະ ເພີ່ມຄວາມສາມາດໃນການນໍາໃຊ້ຕົວແທນແຫ່ງສິດ, ພາລະບົດ

ບາດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດອັນໃຫຍ່ຫຼວງໃຫ້ແກ່ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ ຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງທົ່ວແຂວງໄຊສົມບູນ ໂດຍສະເພາະແມ່ນຕ້ອງນໍາໃຊ້ໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 7 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງໄຊສົມບູນ ຊຸດທີ III ທີ່ໃກ້ຈັດຂຶ້ນໃນໄວ້ງນີ້.

ທັງນີ້, ກໍເພື່ອໃຫ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານໃນຕໍ່ໜ້າ ມີຄວາມເປັນເອກະພາບ, ມີສະຖຽນລະພາ ຖືກຕ້ອງຕາມພາລະບົດບາດສາມາດຮັບປະກັນໃຫ້ວຽກງານມີຄຸນນະພາບ ແລະ ປະສິດທິຜົນສູງຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ.

(ອໍາໄພພອນ ແກ້ວວິໄລ)



ທະນາຄານພັດທະນາລາວ LDB Bank

ຕູ້ຊື້ນໍາ

ທ່ານ ສິງຄໍາ ວົງພະຈັນ

ຄະນະຊ່ຽວຊານທີ່ປຶກສາ

ທ່ານ ສິສຸພັນ ແສງສະຫວັນ
ທ່ານ ວິເສດ ສະແຫວງສຶກສາ
ທ່ານ ຫອງດາ ສຸພາສິດ
ທ່ານ ຄໍາຫວັນ ດາລາວົງ

ຄະນະບັນນາທິການ

ທ່ານ ປອ. ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ ຫົວໜ້າ ບກ
ທ່ານ ວິລະພັດ ພາບວິໄຊ ຮອງຫົວໜ້າ ບກ
ທ່ານ ບຸນເກີດ ວົງໄຊຍາ ຮອງຫົວໜ້າ ບກ

ກອງບັນນາທິການ

ທ່ານ ນາງ ວັນນາລິນ ສຸລິວົງສັກ
ທ່ານ ນາງ ໄຊໂສພາພອນ ມິ່ງມຸງຄຸນ
ທ່ານ ນາງ ສຸພາວັນ ຫອມສະນິດ
ທ່ານ ນາງ ປາກາລັກ ພິມມິໄຊ

ອອກແບບ - ຈັດໜ້າ

ທ່ານ ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ



www.na.gov.la



ຂ່າວ “ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ” Phouthen Pasaxon News



Lao NA Media



APP: Lao NA